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Nová budova sbírá jednu cenu za druhou. Stavba byla dokon-
čena v květnu 2020. Žáci do krásně nových prostor společně 
s učiteli vstoupili na začátku školního roku v září 2020. V le-
tošním roce 2021 budova dostávala jedno ocenění za druhým.

Dámy a pánové, milé děti,
spoluobčané!

Přeji vám krásný podvečer právě 
začínajícího vánočního adventu roku 
2021. Omlouvám se, ale opět další rok 
jsme přišli o tu nádhernou začínající 
vánoční atmosféru. Kapacita je ome-
zena, kultura zakázaná, trhy nepovole-
ny, přesto jsem mile překvapen, kolik 
vás náhodně přišlo k vánočnímu stro-
mu, abych jej nerozsvěcel opět sám. 
Zdický advent je specifický tím, že je 
naplněn tou dětskou radostí, pýchou, 
atmosférou a nadšením, že něco děti 
vyrobily a dostanou se již při výrobě 
s učiteli a rodiči do sváteční předvá-
noční nálady a my jsme rádi, že se 
něčemu dalšímu přiučí a zároveň roz-
vinou svoji tvůrčí osobnost.

Sváteční proslov
starosty Zdic
u rozsvícení

vánočního stromu

 Prezentace nové budovy ZŠ Zdice při vyhlašování Stavby roku.

Jako první ocenění budova zís-
kala od Ministerstva pro místní 
rozvoj, které vyhlásila ministryně 
Klára Dostálová společně s ředite-
lem vydavatelství Profi Press s. r. o. 
časopis Moderní obec v „Komu-
nálním projektu“. Starosta města 
Bc. Antonín Sklenář, MBA, pře-
vzal ocenění za úspěšně finančně 
zvládnuté, architektonicky zají-
mavé stavby a nápadité řešení je-
jich vnitřních dispozic v kategorii 
„Kulturní a vzdělávací činnost“.

Následně byla budova navr-
žena mezi 92 nejlepších staveb 
v rámci celé České republiky. Na 
slavnostním vyhlašování v Tech-
nickém muzeu v Praze starosta 
města převzal „Nominaci na titul 
Stavba roku 2021“, kam se dostalo 
33 nejlepších staveb. Na slavnost-
ním vyhlášení těchto staveb, kte-
ré proběhlo v Betlémské kapli na 

Starém Městě v Praze, se stavba již 
neumístila.

V další soutěži budova opět za-
bodovala a v „Nominaci na titul 
stavba roku Středočeského kraje 
2021“ dostala „Zvláštní cenu za 
stavbu určenou k veřejnému účelu“, 
která byla udělena za svěží, neotřelý 
a prostorově objevný architektonic-
ký koncept dostavby školní budovy, 
která využívá zužující tvar stavební-
ho pozemku k vytvoření dostavby 
areálu a za stavebnětechnické prove-
dení stavby. Ocenění starosta města 
převzal od Ing. Arch. Jana Fibigera, 
CSc. a předsedy poroty Stavba roku 
Středočeského kraje 2021 prof. Ing. 
Arch. Zdeňka Jirana v chrámu svaté 
Barbory v Kutné Hoře v refektáři Je-
zuitské koleje Galerie Středočeské-
ho kraje (GASK).

Bc. Antonín Sklenář, MBA
starosta města Zdice

Cena Středočeského kraje pro novou budovu školy

Není přece v životě nic lepšího, 
než se socializovat, přátelit se a ba-
vit se se svými známými, kamará-
dy a zejména s rodinou. To jsou ty 
zážitky, momenty a situace, které 
vám nejlepší počítač nebo telefon 
nemůže nahradit. V loňském roce 
jsem zde na pěší zóně u vánočního 

stromku stál sám. Hodně nedůstoj-
né. Snažil jsem se vám poslat vzkaz 
přes video. Bylo mně z toho velmi 
smutno. Bez vánoční atmosféry, bez 
dětí, bez občanů. Typická vůně sva-
řáku se vytratila a vánoční koledy 
nikdo nezpíval. Zažíval jsem společ-
ně s vámi něco nového, něco co bylo 

pro nás hodně jiné a věřil jsem, že 
to bylo jen výjimečně. Říkám si, to 
vydržíme. Ne, opět nám to zakázali, 
opět nás občany rozdělují, opět Čes-
ká republika je jedna z nejhorších 
ve statistice nakažených virem, kte-
rému se říká covid-19.

dokončení na 2. straně
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pokračování z 1. strany
Proč? To vám přesně řekne například jeden 

z členů týmu MESES, to je skupina odborníků 
a expertů pro epidemické situace, odborník Ros-
tislav Maďar, který konstatuje, že vládě v květnu, 
jako jejich poradní orgán, říkali, co přijde a jaké 
konkrétní kroky podle čtyř scénářů se mají přesně 
již v červnu udělat. Bohužel, jak on sám konstatu-
je, vláda tak neučinila. Přípravy, které měly pro-
bíhat na MZ, nebyly uskutečněné a další probíhají 
opožděně anebo jsou málo razantní. Toto samo-
zřejmě z úst vrcholných politiků neuslyšíme. Tato 
odborná poradní skupina jednoznačně již v květnu 
říkala, rychle udělejte agresivní kampaň na očko-
vání. Jiná cesta nebude. A protože nás vláda roz-
dělila v názorech a jelikož tomu nahrává i součas-
né mediální prostředí, tak každý z nás sdílíme jiný 
nebo úplně opačný názor. Svět médií je pro nás 
důležitý a užitečný, ale musíme se pohybovat k zís-
kávání informací na veřejnoprávní rovině. Pozor 
na dezinformační zprávy, které ve světě na růz-
ných webových portálech kolují a tváří se, že jsou 
pravdivé, ale pouze nás úmyslně klamou. V této 
epidemické situaci jedině odborníci, lékaři, vědci 
a specialisté, kteří radí politikům, jak postupovat, 
nás ochrání. A že se naplní tato situace, konstato-
vali před půl rokem a navrhli, co se má udělat pro 
to, aby k tomuto nejhoršímu scénáři opět nedošlo. 
Omlouvám se, ale jako starosta jsem vám chtěl je-
nom přiblížit, proč nemůžeme nasávat všichni spo-
lečně a bez strachu vánoční atmosféru u zdického 
vánočního stromu. Tato situace je těžká nejen pro 
ty, co ztratili své blízké a nestačili jim říci vše, co 
jim chtěli říci, jelikož odešli rychle a bez rozlou-
čení, ale doba je těžká i pro už i silné jedince. Je 
to dlouhé, psychicky náročné. Svět se mění. Vždy 
se měnil, ale teď to je změna zásadní. Ale pokud 
zůstaneme přemýšlet klasickým, selským, českým 
rozumem a budeme sdílet radost okolo sebe, bude-
me silní. Hodně silní.

Jsem přesvědčen, že celý vědecký svět dělá 
a udělal vše, abychom se vrátili do normálního 
života. No a právě vánoční svátky jsou ideální čas 
k našemu bilancování a zavzpomínání, jak bylo 
a jak by mělo být. Při plánování vaší budoucnos-
ti, bych vás poprosil o zařazení do vašeho balíčku 
přání o hodně pozitivních věcí. Potřebujeme, aby 
náš život pokračoval a pokračovat musí s pozitiv-
ní myslí a aktivně. V každém věku, v každé gene-
raci je síla. V mladší je temperament a dravost, 
bez které se v dnešní době nikdo neobejde. No 
a u starší generace, odborně se ji říká vyzrálá 
generace, je její předností zkušenost a životní 
praxe. V obou je ale zdravá chytrost. Je nutné si 
neustále připomínat, že každý z nás jsme rodině 
nebo společnosti prospěšný. V současném obdo-
bí nás covid drží co nejdále od sebe a já bych 
si přál, aby nás tato společenská krize posílila 
a sblížila. A to je právě na nás všech zkušených 
a vyzrálých lidech s životní praxí, abychom těm 
nezkušeným dravcům připomínali to, jak žít a jak 
odborníci (doktoři, sestřičky, hasiči, policisté, 

armáda, medici) a zejména nejmenovaní mnozí 
dobrovolníci pomáhali bezmocným, a dělají vše, 
aby pomohli všem těm, kteří to potřebují nejvíce 
v nemocnicích, domovech seniorů a dalších zaří-
zeních. Těmto lidem dlužíme vděčnost a poděko-
vání. Dělají vše pro to, abychom žili a my všichni 
si ten život nekomplikujme. Nedělejme ho složi-
tější víc než je. Pohleďme na něj vždy z té krásné 
stránky. Poděkujme za lásku druhých, toleranci, 
porozumění, za pomoc a práci, která byla vyko-
nána pro nás od kohokoliv. Těšme se z maličkostí 
a radujme se z každého upřímného úsměvu. Řek-

něte svým nejbližším vše, co máte na srdci, dokud 
jsou blízko a kdy jim to říci jindy, než o vánočních 
svátcích.

Promiňte mi, že jsem se při letošním adventu 
zmínil o tom, co nám všem již více jak dva roky 
zásadně ovlivňuje každodenní život. Ale jelikož to 
ovlivňuje i naši psychiku, je nutné o tom hovořit. 
Jako starosta našeho města jsem považoval za 
důležité se o tom zmínit.

A k tomu všemu, abychom se opět nebáli soci-
alizovat, sdružovat, pohybovat a aktivně žít, bych 
byl rád, kdyby sloužil i tento náš zdický advent, 
zde na pěší zóně, kde si letos jen ti nejodvážnější 
rozsvítí vánoční stromeček, který až do Tří králů 

roku 2022 bude zdobit naši pěší zónu. Strom je 
opět zdický a vyrostl na Samohelce, kde se mu 
celá léta dařilo, jelikož ho opečovával pan Petr 
Blažek a darovala městu rodina Náprstkova.

Děkuji především všem dětem a dospělákům, 
kteří se v letošním roce podíleli na výrobě vánoč-
ní dekorace a částečně začali připravovat zdic-
ké vánoční trhy u zdického stromečku. Výrobky 
a dekorace budou žáci nabízet k prodeji ve ško-
le. Přijďte je podpořit, děkujeme. Je mně líto, že 
nám zakázali prezentovat svá rukodělná díla na 
pěší zóně a nemůžeme prožívat vánoční atmosfé-

ru při kulturním programu a cítit tu vůni svařá-
ku od tatínků a ochutnat různé druhy vánočního 
cukroví v pekárně našich maminek. Přeji vám 
o to více, abyste si vše toto vychutnali při setkání 
u rodinného krbu. Připravte si ještě lepší váno-
ce než v minulých letech a zavzpomínejte na ty, 
kteří odešli z našeho života. Povzbuzujte se na-
vzájem, odložte závist a zlo. Nebojte své nejbližší 
obejmout a nabídnout přátelům upřímné podání 
ruky. Vždyť si to všichni zasloužíme. Všem zdic-
kým občanům přeji příjemné a ničím nerušené 
vánoční svátky.

Bc. Antonín Sklenář, MBA
starosta města Zdice

Sváteční proslov starosty Zdic 
u rozsvícení vánočního stromu
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 Nové chodníky.  Nové kontejnerové stání.

Rekonstrukce Nerudovy ulice včetně nového osvětlení
 

Další místní komunikaci se podařilo v letošním roce dokončit v rámci investičních akcí. Občanům v této lokalitě byla v rámci budování kanalizace 
Mikroregionem Litavka před několika lety vybudována nová asfaltová komunikace. V rámci koordinace a úspor investičních finančních prostředků se 
město domluvilo s firmou ČEZ, která měla naplánovanou svoji realizaci, že dráty na sloupech umístí do země, respektive do chodníků. Město čekalo na 
tuto realizaci ČEZu, aby využilo výkopy na položení svých nových kabelů a zejména nového veřejného osvětlení. I když realizaci ČEZ několikrát odložil, 
tak v letošním roce se firmě Elvitech s. r. o. podařilo dílo dokončit. Město Zdice při této příležitosti nechalo vybudovat veřejné osvětlení a i nové chodníky 
v celkové částce 843 tisíc bez DPH. Bc. Antonín Sklenář, MBA, starosta města Zdice

 Kontrola staveniště.  Pokládka kabelu NN a stará kontejnerová stání.  Pokládka kabelů pro osvětlení.

 Výkopy pro pokládku kabelů pod zámkovou dlažbu.  Nerudova ulice vyčištěna a převzata.
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Výměna lamp veřejného osvětlení v ulici Husova
V ulici Husova byly vyměněny lampy veřejného osvětlení, které se v rámci provozu udržovaly od sedmdesátých let. Sloupy byly již v některých 

částech i staticky nebezpečné a hrozil jejich volný pád i bez větru. Sloupy jsou nové a společně s LED osvětlením, které zajistí i větší úsporu elektrické 
energie, zejména v době zvyšujících se cen na burzách s energií. Lampy jsou časově nastavitelné a v noční době, kdy je menší pohyb osob, snižují svíti-
vost o 30% a tím zvyšují úsporu. Projekt oprav zejména počítal s vybudování osvětlení pro všechny přechody pro chodce v této lokalitě podle dopravních 
norem. Osvětlení přechodů zajistí zejména ve snížené viditelnosti bezpečnost chodců a dětí při cestě do školy. -as-
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 Kačírek byl ze střechy odstraněn.  Pokládka nové izolace.

Oprava střechy na Společenském domě ve Zdicích
 

V rámci kontroly budov bylo zjištěno, že v prostoru z vodorovné střechy na budově Společenského domu zatéká. Následně kontrolní prohlídkou bylo 
zjištěno, že v prostoru okolo atik došlo k oddělení folie od podkladu. Následně byly provedeny sondy a zjištěno, že dochází ke kondezaci vody pod tepel-
nou izolací, což v tomto případě je polystyrén. Odborným stavebním dozorem bylo navrženo odstranit kačírek z celého prostoru střechy. Provést novou 
foliovou izolaci střechy vč. odvětrání střechy min. 10 ks odvětrávacích hlavic, které jsou nainstalovány až na parozábranu, tj. pod tepelnou izolaci. Při té 
příležitosti bylo provedeno kotvení foliové izolace dle technologického postupu výrobce a okolo atik byla pod folii instalovaná koutová lišta a k ní se lépe 
ukotvila folie. Bc. Antonín Sklenář, MBA, starosta města Zdice

Městská policie disponuje novým zásahovým vozem
Místostarosta Králova Dvora Ing. Jan Šilhavý, PhD., předal ve středu 27. října starostovi Zdic Bc. Antonínu Sklenářovi, MBA, klíče od nového zása-

hového vozidla, které město Králův Dvůr zakoupilo pro potřeby městské policie. Vozidlo bylo pořízeno z rozpočtu města Králův Dvůr a zapůjčeno městu 
Zdice. V současné době tak hlídky městské policie disponují dvěma zásahovými vozidly. -kz-

 Finální podoba opravené střechy Společenského domu Zdice.
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Investice na Palackého náměstí

 Pohled na část chodníku v horní polovině Palackého náměstí.

 Výsledkem je příjemná manipulační plocha a vzhled města.

 Pohled na pracovníky při realizaci dlažby.

 Dokončená dlažba, která ukončuje historický okruh centra města 
vztahující se k pěší zoně, kde sídlí historicky chráněné budovy radnice, 
fary a kostela.

 Velký přesun materiálu byl zejména před budovou městské policie, 
kde bylo potřeba vyřešit problémy s dešťovou kanalizací.

 Nový chodník z dlažby vedoucí od radnice na Palackého náměstí.

 Na chodníku chyběly snižující nášlapy pro chodce.
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 Došlo i k úpravě přechodu pro chodce ve směru k autobusovým za-
stávkám.

 Součástí nové dlažby bylo i vybudování osvětlení v této částí města 
asi pro nejdelší přechod pro chodce ve Zdicích.

Oprava ulice Barákova - "Kaštany"

 V roce 1899 je zachycen kresbou Barborský potůček, který takto protékal 
ulicí Barákova. Všichni tento úsek známe pod názvem „Kaštany“ u kostela.

 Pohled fotografie zachycuje „Kaštany za tmy“.
 Ulice Barákova po rekonstrukci chodníku firmou Strabag na podzim 
roku 2021.
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 JISTOTA A BUDOUCNOST

PETICE 
- souhlas se vznikem nového hnutí

MĚNÍME ZDICE STÁLE K LEPŠÍMU -  ZDICE MAJÍ BUDOUCNOST

 Jsme JISTOTA A BUDOUCNOST pro Zdice

Vážené dámy, vážení panové, vážení spoluobčané, 

dovolujeme si vás, v souladu se zákonem o sdružování v politických stranách a hnu-
tích, požádat o podporu a souhlas se vznikem nového demokratického politického 
hnutí s názvem „JISTOTA A BUDOUCNOST“. Tento souhlas můžete vyjádřit svým pod-
pisem na petiční listině, která bude k dispozici na následujících místech: 

➧ Potraviny - Miluše Podskalská, Husova 56, Zdice
➧ Obchod Kohoutek a Slepička, Husova 186, Zdice

Nově vznikající politické hnutí „JISTOTA A BUDOUCNOST“ se chce soustředit pře-
devším na aktivity v komunální politice. Po registraci na Ministerstvu vnitra ČR bude 
moci hnutí působit ve Zdicích a případně také v dalších obcích a městech. Spojovat nás 
budou „Programové cíle“, které hnutí názorově ukotví v okolí politického středu. Ve 
Zdicích budeme i nadále pokračovat v prosazování a realizaci programu, za který náš 
tým úspěšně kandidoval v posledních komunálních volbách.  

Svým souhlasným podpisem umožníte vznik nového politického subjektu tak, aby 
se toto hnutí mohlo v nadcházejících komunálních volbách ve Zdicích ucházet o pod-
poru veřejnosti.

Děkujeme za přízeň! 

Zmocněnec - Richard Dolejš

Přípravný výbor a podporovatelé: 
Bc. Antonín Sklenář, MBA, Mgr. Přemysl Landa, Ing. Jiří Podskalský, 
Ing. Michal Pánek, MBA, Ing. Marie Vožehová, Petr Pánek a další.
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odpadové hospodářství

Město uzavřelo v září se svozo-
vou firmou novou smlouvu, neboť 
končila smlouva stávající. Pro měs-
to Zdice bude nadále svážet firma 
AVE.

Ve smlouvě jsou již navýšeny 
ceny za svoz odpadů vozidly a ná-
sledné uložení jednotlivých druhů 
odpadu. Podle zákona se v příštím 
roce zvyšuje cena za ukládání odpa-
du na skládku z 800,– Kč/t na 900,– 
Kč za uložení 1 tuny na skládku. 
Tato cena se bude zvyšovat až do 
výše 1850,– Kč za uložení 1 tuny v r. 
2029, kdy skončí skládkování. Od 
roku 2030 by měla mít města a obce 
zajištěno pouze skládkování v podo-
bě mezideponií a následné odvážení 
do spaloven. Jedná se o směsný ko-
munální odpad (+ objemný odpad, 
smetky).

Starosta obce společně s odpo-
vědnými vedoucími zaměstnanci 
města provádějí různé opatření ke 
snížení objemu odpadu v rámci pra-
covní skupiny. Po více jak ročním 
působení této skupiny se podařilo 
snížit objem odpadu u některých 
odpadových skupin tak, že se poda-
řilo ušetřit v jednotkách desetitisíců 
finančního plnění. Bohužel, vzhle-
dem ke zvyšujícím se cenám za svoz 
a zejména za uskladnění odpadu, 
je nutné uspořit statisíce. Pracovní 
skupina seznámila zastupitele a dále 
vyzvala všechny k dalším návrhům, 
které by vedly ke snížení úspor 
v rámci odpadového hospodářství ve 
městě Zdice.

Pro samotné občany máme 
oznámení, že zastupitelstvo měs-
ta zdražilo o 100,– Kč na občana 
a rok, tj. na 750,– Kč /rok. Na zastu-
pitelstvu města se diskutovalo, že je 
nutné,  vzhledem k dnešním cenám, 
zdražit ještě více. Ale nakonec se 
prosadila varianta, že na rok 2022 
bude každý občan platit 750,– Kč 
za rok. Což představuje, že každý 
týden zdický občan má možnost 
využití otevření sběrného dvora 
v sobotu a každý týden mu odveze 
svozová firma popelnici na směsný 
odpad a jednou za 14 dní popelnici 
za bioodpad. A to vše v průběhu 52 
týdnů a v této výši to vychází, že 
každý občan zaplatí za zmiňovanou 
službu 14,40 Kč za týden. Město 
pro příští rok nevyužilo možnost, že 
podle vyhlášky může požadovat od 
občana až 1.200,– Kč/rok. Někdo 
může argumentovat, že ve vedlejší 
vesnici jsou poplatky o 50 nebo 100 
korun nižší, ale je nutné porovnat 

jaké služby za to občan má. Někde 
mají pouze svoz popelnic jednou za 
14 dní. Jinde nemají sběrný dvůr 
a ani svoz bioodpadu. Zastupitelé, 
vzhledem k stávající ekonomice 
v ČR, nechtěli ještě více zatížit pe-
něženku občanů a vzalo zbytek ná-
kladů ze svého rozpočtu. Ovšem je 
nutné konstatovat, že nůžky se čím 
dál více rozevírají a je nutné v této 
oblasti činit potřebné kroky k ješ-
tě větším úsporám. Z toho důvodu 
žádáme občany, aby  respektovali 
námi navržené opatření.
Abychom snížili náklady, je nutné 
dodržovat:
l Přistavovat pouze plné nebo 
z větší části naplněné nádoby na ko-
munální odpad ke svozu. Svozová 
společnost účtuje městu za svoz (po-
čet popelnic) i za odstranění odpadu. 
Pokud to není nutné, nepřistavovat 
nádobu každý týden. Pokud není 
nádoba dostatečně plná, může dojít 
k jejímu zničení.
l TŘÍDIT-TŘÍDIT-TŘÍDIT! Třídě-
ný odpad odevzdávat do určených 
kontejnerů a ukládat tak, aby zabral 
co nejméně místa (např. pet lahve 
a tetrapackové obaly sešlápnuté, kra-
bice složené či rozřezané).
Odpad, který se do kontejnerů ne-
vejde nebo jeho větší množství, 
odevzdat ve sběrném dvoře. Dnes je 
situace ve sběrných surovinách ta-
ková, že vám za papír a železný šrot 
dají i dostatečný obnos.
l Nezanechávat v okolí kontejnerů 
nepořádek, neboť náklady na úklid 
jsou také započítávány do místního 
poplatku za obecní systém odpado-
vého hospodářství (místní poplatek 
za odpady).
l Výrobky s ukončenou životností 
(především elektrické spotřebiče, 
televizory, chladící a mrazící spo-
třebiče, drobné domácí spotřebiče) 
odevzdávat zdarma ve sběrném dvo-
ře – jedná se o výrobky zpětného 
odběru, tzn., že jejich svoz a uložení 
obcemi je zdarma.
l Pneumatiky odevzdávat do sítě 
sběrných míst pneumatik, jejichž 
počet se neustále rozšiřuje, proto je 
dobré pro aktuální situaci vždy na-
vštívit stránky společnosti Eltma, 
kde si najdete nejbližší sběrné místo.
l Biologicky rozložitelný odpad 
odkládat pouze do typizovaných 
hnědých nádob, nikoliv do nádob 
na komunální odpad, neboť nákla-
dy na svoz komunálního odpadu 
jsou vyšší! Neukládat ho do ige-
litových pytlů. V době mobilního 

sběru ukládat do kontejnerů pouze 
zbytkový odpad ze zahrad (malé 
nebo nařezané větve, listí, trávu) – 
slouží pouze k úspoře místa ve va-
šich bionádobách. Připravený odpad 
do kontejnerů vysypávejte z tašek 
a pytlů. V případě většího množství 
jej odvážet do sběrného dvora, což 

je pro fyzické osoby služba zdarma. 
Obce nejsou povinny, tuto službu za-
jišťovat. Město Zdice zajišťuje sběr 
bioodpadu pomocí velkoobjemo-
vých kontejnerů (na jaře a podzim) 
nadstandardně.

Děkujeme za pomoc!
Město Zdice

MUSÍME SE SNAŽIT VŠICHNI! A otázka zní, o co?
Jak snížit náklady na odpadové hospodářství ve městě.

Od roku 2022 se mění výše 
místního poplatku za likvidaci 

komunálního odpadu
Zdičtí zastupitelé na svém říjnovém zasedání schválili novou obec-

ně závaznou vyhlášku města Zdice o místním poplatku za obecní sys-
tém odpadového hospodářství, s platností od roku 2022.

Dojde ke zvýšení poplatku za likvidaci komunálního odpadu, 
a to na 750,– Kč/osobu.

MÍSTNÍ POPLATEK ZE PSŮ ZŮSTÁVÁ VE STEJNÉ VÝŠI
Zdice
Rodinný dům 100,– Kč / 1 pes, 250,– Kč / 2 psi
Rodinný dům - osoba starší 65 let 100,– Kč / 1 pes, 250,– Kč / 2 psi
Bytový dům 500,– Kč / 1 pes, 1 250,– Kč / 2 psi
Bytový dům - osoba starší 65 let 200,– Kč / 1 pes, 500,– Kč / 2 psi
Černín a Knížkovice
Rodinný dům 50,– Kč / 1 pes, 125,– Kč / 2 psi
Rodinný dům - osoba starší 65 let 50,– Kč / 1 pes, 125,– Kč / 2 psi

Poplatky lze zaplatit:
a) v pokladně MěÚ Zdice v pondělí a ve středu v úředních hodinách
b) upřednostňujeme platbu převodem na bankovní účet města č. 
362 654 319/0800
VS pro poplatek za komunální odpad je rodné číslo každé osoby, speci-
fický symbol: 1340, je možno hradit více osob jednou platbou
VS pro poplatek ze psů je 1341 + číslo popisné.

Splatnost poplatků je od 1. 1. 2022 do 31. 5. 2022.

 V Černíně u č. p. 10 (směr Svatá) bylo zřízeno další sběrné mís-
to, kde lze odevzdat do kontejneru plast a papír. Prosíme o dodr-
žování pořádku v jejich okolí.

Nové kontejnerové stání v Černíně
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zprávy

 K pomníkům obětem místních občanů v první světové válce položil 
v této epidemické době plné různých opatření věnce za všechny občany 
města Zdice starosta Bc. Antonín Sklenář, MBA.

Dne 28. října 1918 zahájila v Že-
nevě delegace Národního výboru 
vedená Karlem Kramářem jednání 
s představitelem protirakouského 
zahraničního odboje Edvardem 
Benešem o vytvoření a podobě 
samostatného Československého 
státu. Mimo jiné dospěli k dohodě, 
že nový stát bude republikou (byla 
uvažována i monarchie), prezi-
dentem se stane Tomáš Garrigu-
em Masaryk, Karel Kramář bude 
předsedou vlády. Téhož dne kolem 
9. hodiny ranní se vydali Antonín 
Švehla a František Soukup jménem 
Národního výboru převzít Válečný 
obilní ústav v Praze, aby zabránili 
odvozu obilí na frontu, a nechali za-
městnance ústavu přísahat věrnost 
nově vznikajícímu státu. Poté se 
rozšířila zpráva o uznání podmínek 
míru Rakousko-Uherskem.

Podmínky obsahovaly i uzná-
ní autonomie národů Rakouska 
- Uherska, které si lid vyložil jako 
uznání nezávislosti. Tato zpráva se 
stala impulsem k živelným demon-
stracím, při nichž lid jásal v ulicích 
a ničil symboly Rakousko-Uherska. 
Na Václavském náměstí u pomníku 
svatého Václava promluvil k da-
vům kněz Isidor Zahradník a vyhlá-
sil samostatný Československý stát.

Vznik Československa byl pro-
ces, který vedl k ustavení samo-
statného československého státu. 
Československo bylo vyhlášeno 
28. října 1918. Jeho hranice byly 

vymezeny mírovými smlouvami 
a z nich vycházejícími rozhodnutí-
mi v rámci versailleského mírového 
systému.

Od této doby se událo mnoho 
historicky významných politických 
událostí, které pro obyvatele byly 
vždy těžké. A proto je nutné neu-
stále vnímat politickou situaci v naší 
malé zemi a bránit vzniku totality. Už 
i z důvodu, že 29. února 1920 schvá-
lilo Národní shromáždění ústavu, 
která formálně prohlásila Českoslo-
vensko za demokratickou republiku, 
v jejímž čele stojí prezident. Záko-
nodárnou moc vykonávalo Národní 
shromáždění, skládající se z posla-
necké sněmovny a ze senátu. První 
republika je považována za obdo-
bí od roku 1918 do roku 1938. Po 
sčítání obyvatel v roce 1921 žilo 
v ČSR: Celkem 13 501 448 obyvatel 
a z toho v Čechách 6 668 518 obyv., 
Morava 2 649 323 obyv., Slezsko 
602 202 obyv., Slovensko 2 989 361 
obyv., Podkarpatská Rus 592 044 
obyvatel. V těchto oblastech byla 
národnost Němci, Maďaři, Rusíni, 
Židé a ostatní.

Na základě veškerých historic-
kých událostí je nutné, a v těchto 
těžkých epidemických chvílích 
obzvlášť, si připomínat důležitost 
těchto významných událostí jako 
je vznik samostatného Českoloven-
ského státu v roce 1918.

Bc. Antonín Sklenář, MBA
starosta města Zdice

Státní svátek 28. 10. 2021

Letošní oslavy 17. listopadu po 
32 letech od pádu totalitní moci Ko-
munistické strany Československa 
byly obzvlášť historicky význam-
né. Po 32 letech občané usoudili, 
že tato strana již nebude součástí 
demokratického parlamentního 
uskupení v Poslanecké sněmovně. 
Stalo se tak v letošním roce po Par-
lamentních volbách do Poslanecké 
sněmovny.

Tento historicky významný 
Den boje za svobodu a demokracii 
(1989) a Mezinárodní den studen-
stva (1939) je státní svátek České 
republiky, který se slaví každoroč-
ně 17. listopadu. Na tyto významné 
dny se nesmí zapomínat. Mládeži 
musíme zvednout hlavy od mo-
bilních telefonů a počítačů a tyto 
dny jim razantně uchovat v paměti 
a konstatovat jim zejména, co je 
totalita moci nacismu a komunis-
mu. Kolik za nimi zůstává mrtvých 
a neštěstí. Mnoho sil a životů stojí 
významné hrdiny a nejmenované 
bojovníky, vždy se vrátit nazpět 
k demokracii a k svobodě. Není 

možné ji ztratit, ale neustále ji 
ochraňovat.

Bc. Antonín Sklenář, MBA
starosta města Zdice

Oslavy 17. listopadu 2021

Nezisková organizace Dobro-
mysl zahajuje od ledna 2022 provoz 
nové sociální služby Denní stacionář 
v Hořovicích. Stacionář se nachází 
v prostorách Společenského domu 
Hořovice a k dispozici bude každý 
všední den od 7,30 do 17 hodin. Vyu-
žívat jeho služeb mohou děti i dospělí 
s mentálním nebo kombinovaným 
postižením ve věku od 1 roku do 65 
let. V denním stacionáři nabízíme 
mimo činnosti spojené s podporou 
a rozvojem sebeobsluhy a nácviku 
každodenních běžných činností i te-
rapeutické aktivity dle specifických 
potřeb a možností každého klienta. 

Ti se tak v budoucnu budou moci 
zúčastnit například lekcí muziko-
terapie nebo canisterapie. „Chtěli 
bychom všem uživatelům našich slu-
žeb umožnit trávit čas v podnětném 
prostředí. Zažívat různorodé aktivity, 
získávat nové zkušenosti, setkávat se 
s vrstevníky, zdokonalovat se v do-
vednostech nebo jen relaxovat,“ uvá-
dí Petra Matějková, vedoucí Denního 
stacionáře. Slavnostní otevření, na 
které tímto srdečně zveme všechny 
zájemce o naše služby i širokou ve-
řejnost, proběhne v pondělí 20. 12. od 
16 hodin.

Dobromysl, foto: Alex. Chytil

Dobromysl otevírá nový
denní stacionář v Hořovicích
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usnesení RM

Rada města Zdice č. 16
ze dne 4. 10. 2021

l VZMR – „Rekonstrukce bazé-
nu, zázemí občerstvení a sociální-
ho zařízení pro návštěvníky kou-
paliště ve Zdicích“
Rada města Zdice
1) bere na vědomí informaci od 
hodnotící komise (viz Protokol 
o otevírání a hodnocení nabídek ze 
dne 30. 09. 2021, složení komise: 
Bc. Antonín Sklenář, MBA, Mgr. 
Přemysl Landa, Bc. František Do-
skočil, Petr Pánek, Dalibor Šebesta, 
administrace: Kateřina Křížková) 
o průběhu výběrového řízení na 
zakázku malého rozsahu „Rekon-
strukce bazénu, zázemí občerstvení 
a sociálního zařízení pro návštěv-
níky koupaliště ve Zdicích“, která 
proběhla v souladu s vnitřní směr-
nicí č. 1/2017,
2) souhlasí s doporučením hod-
notící komise a přiděluje zakázku 
nejnižší cenové nabídce ve výši 
5.857.512,24 Kč bez DPH ucha-
zeči BM Construction spol. s r. o., 
U Klubu 1741/5, 143 00 Praha 4, 
IČ: 28498771 a pověřuje staros-
tu města Bc. Antonína Sklenáře, 
MBA, podpisem Rozhodnutí o vý-
běru nejvhodnější nabídky a Smlou-
vy o dílo. Na rekonstrukci je poskyt-
nuta dotace ze Středočeského kraje.
l VZMR – „Oprava stávajících 
komunikací ve Zdicích (Za Litav-
kou, U hřbitova a v Černíně“
Rada města Zdice
1) bere na vědomí informaci od hod-
notící komise (viz Protokol o ote-
vírání a hodnocení nabídek ze dne 
30. 09. 2021, složení komise: Bc. 
Antonín Sklenář, MBA, Mgr. Pře-
mysl Landa, Luděk Jánský, admi-
nistrace: Kateřina Křížková) o prů-
běhu výběrového řízení na zakázku 
malého rozsahu „Oprava stávajících 
komunikací ve Zdicích a Černíně“, 
která proběhla v souladu s vnitřní 
směrnicí č. 1/2017,
2) souhlasí s doporučením hod-
notící komise a přiděluje zakázku 
nejnižší cenové nabídce ve výši 
1.940.676,33 Kč bez DPH uchazeči 
Ekologická stavební Králův Dvůr s. 
r. o., Průmyslová 527, 267 01 Krá-
lův Dvůr, IČ: 24835030 a pověřuje 
starostu města Bc. Antonína Skle-
náře, MBA, podpisem Rozhodnu-
tí o výběru nejvhodnější nabídky 
a Smlouvy o dílo.
l VZMR – SaTZM – Oprava 
střechy Knížkovice čp. 10 – 3. kolo
Rada města Zdice
1) z důvodu toho, že nebyla doru-

Z jednání Rady města

čena žádná nabídka na realizaci ve-
řejné zakázky malého rozsahu, ruší 
zadávací řízení „SaTZM – Opra-
va střechy Knížkovice čp. 10 – 2. 
kolo“,
2) souhlasí s výzvou pro podání na-
bídek na veřejnou zakázku malého 
rozsahu „SaTZM – Oprava střechy 
Knížkovice čp. 10 – 3. kolo“ a do-
poručuje vedoucímu SaTZM panu 
Bc. Františku Doskočilovi podepsá-
ní výzvy v tomto znění,
3) stanovuje komisi pro otevírání 
obálek a hodnocení nabídek ve slo-
žení: Bc. František Doskočil, Luděk 
Jánský, Bc. Antonín Sklenář, MBA,
náhradníci: Karel Freyburg, Petr 
Pánek,
administrace: Kateřina Křížková/
Veronika Nováková,
4) stanovuje termín pro podání na-
bídek nejpozději do 30. 11. 2021 do 
14,00 hodin,
5) stanovuje termín pro otevírání 
obálek a hodnocení nabídek komisí 
dne 6. 12. 2021 od 8,00 hodin.
l Smlouva o budoucí smlouvě 
o zřízení věcného břemene a do-
hodu o umístění stavby č. IV-12-
6029496
Rada města Zdice souhlasí se zve-
řejněním záměru budoucího zříze-
ní věcného břemene – služebnosti 
spočívající v právu oprávněné stra-
ny ČEZ Distribuce, a. s., Děčín, 
IČ: 24729035 umístit, provozovat, 
opravovat a udržovat Zařízení dis-
tribuční soustavy na pozemcích 
města Zdice p. č. 2029/1 a 2029/2 
v k. ú. Zdice.
l Uzavření smlouvy o zřízení věc-
ného břemene
Rada města Zdice souhlasí s uza-
vřením Smlouvy o zřízení věcného 
břemene - služebnosti stavby
č. IV-12-6021614 mezi městem 
Zdice, jako povinným a ČEZ Dis-
tribuce, a. s., Děčín, IČO: 24729035 
zastoupené společností ELEKTRO-
MONT Matějka a. s., Nové Strašecí, 
IČO: 25732633, jako oprávněným, 
v rámci stavby: „Knížkovice, kNN 
pro čp. 30, IV-12-6021614“, spo-
čívající v právu oprávněné strany 
umístit, provozovat, opravovat 
a udržovat Zařízení distribuční sou-
stavy na pozemcích města parc. č. 
302/1 v k. ú. Knížkovice a právu 
oprávněné strany provádět na Zaří-
zení distribuční soustavy úpravy za 
účelem její obnovy, výměny, mo-
dernizace nebo zlepšení její výkon-
nosti, včetně jejího odstranění a dále 
vstupovat a vjíždět v souvislosti se 
zřízením, provozováním, opravami 
a udržováním za jednorázovou ná-

hradu ve výši 500,– Kč/bm, tj. cel-
kem 32.700,– Kč + DPH v zákonné 
výši (v návaznosti na Smlouvu o bu-
doucí smlouvě o zřízení věcného 
břemene) a pověřuje starostu města, 
Bc. Antonína Sklenáře, MBA, pod-
pisem smlouvy.
l Smlouva o budoucí smlouvě 
o zřízení věcného břemene a do-
hodu o umístění stavby č. IV-12-
6027341
Rada města Zdice souhlasí se zve-
řejněním záměru budoucího zříze-
ní věcného břemene – služebnosti 
spočívající v právu oprávněné stra-
ny ČEZ Distribuce, a. s., Děčín, 
IČ: 24729035 umístit, provozovat, 
opravovat a udržovat Zařízení dis-
tribuční soustavy na pozemcích 
města Zdice p. č. 1871 v k. ú. Zdice.
l Územní plán – změna č. 2
Rada města Zdice bere na vědomí 
návrh Změny č. 2 Územního plá-
nu Zdice, který bude vydán ZM na 
svém zasedání.
l Dodatek č. 2 ke smlouvě o zajiš-
tění zpětného odběru elektrozaří-
zení (Asekol)
Rada města Zdice souhlasí s uzavře-
ním Dodatku č. 2 smlouvy o zajiště-
ní zpětného odběru elektrozařízení 
se společností Asekol a. s. Praha 4 
a pověřuje starostu města Bc. An-
tonína Sklenáře, MBA, jeho podpi-
sem.
l Plán zimní údržby
Rada města Zdice vydává Plán zim-
ní údržby.
l Stanovení programu ZM Zdi-
ce – 13. 10. 2021
Rada města Zdice souhlasí s navrže-
ným termínem konání zastupitelstva 
města dne 13. 10. 2021 v 17,00 ho-
din ve Společenském domě ve Zdi-
cích a s navrženým programem ZM.
l Žádost o výjimku ze stavební 
uzávěry
Rada města Zdice neuděluje výjim-
ku ze stavební uzávěry z důvodu po-
zbytí účinnosti stavební uzávěry vy-
dáním Změny č. 2 Územního plánu 
Zdice na nejbližším zastupitelstvu 
města.
l Vedoucí Společenského klubu 
Zdice
Rada města Zdice určila komisi pro 
posouzení nabídek na post vedoucí/
vedoucího Společenského klubu 
Zdice.

Rada města Zdice č. 17
ze dne 25. 10. 2021

l Programové dotace zájmovým 
organizacím
Rada města Zdice vyhlašuje pro-
gramové dotace na podporu spor-
tu a na kulturní a další akce zá-
jmových organizací na rok 2022 

a schvaluje zásady poskytování 
dotací (grantů).
l OZV – Dvousložková cena vod-
ného
Rada města Zdice doporučuje Za-
stupitelstvu města Zdice vydat 
obecně závaznou vyhlášku o úhradě 
vodného ve dvousložkové formě 
ve smyslu § 20, odst. 4, zákona č. 
274/2001 Sb. o vodovodech a kana-
lizacích pro veřejnou potřebu.
l Revitalizace sídliště – 1. etapa 
(oprava povrchu chodníku – ulice 
Havlíčkova)
Rada města Zdice:
1. ruší veřejnou zakázku malého 
rozsahu „Revitalizace sídliště - 1. 
etapa (oprava povrchu chodníku - 
ulice Havlíčkova)“ a pověřuje sta-
rostu Bc. Antonína Sklenáře, MBA, 
podpisem Rozhodnutí o zrušení,
2. souhlasí s udělením výjimky 
z důvodu nezbytnosti dokončení 
stavebních prací na akci „Revita-
lizace sídliště - 1. etapa (oprava 
povrchu chodníku - ulice Havlíčko-
va)“ a přiděluje zakázku společnosti 
STRABAG a. s., Kačírkova 982/4, 
158 00 Praha, IČ: 60838744 v hod-
notě 323.992,00 Kč bez DPH a po-
věřuje pana starostu Bc. Antonína 
Sklenáře, MBA, podpisem Smlouvy 
o dílo.
l VZMR – „Bytový dům Černín 
- doplnění druhého tepelného čer-
padla pro vytápění a ohřev TUV“
Rada města Zdice:
1. souhlasí s výzvou pro podání na-
bídek na veřejnou zakázku malého 
rozsahu „Bytový dům Černín - do-
plnění druhého tepelného čerpadla 
pro vytápění a ohřev TUV“ a po-
věřuje pana starostu Bc. Antonína 
Sklenáře, MBA, podepsáním výzvy 
v tomto znění,
2. stanovuje komisi pro otevírání 
obálek a hodnocení nabídek ve slo-
žení: Ing. Jiří Podskalský, Ing. Bře-
tislav Prokop, Milan Pánek
náhradníci: Mgr. Přemysl Landa, 
Luděk Jánský
administrace: Kateřina Křížková/
Veronika Nováková,
3. stanovuje termín pro podání nabí-
dek nejpozději do dne 08. 11. 2021 
do 08:00 hodin,
4. stanovuje termín pro otevírání 
obálek a hodnocení nabídek komisí 
dne 08. 11. 2021 od 08:10 hodin.
l VZMR – SaTZM – Nákup 
kompaktního kolového nakladače
Rada města Zdice:
1. pověřuje starostu města Bc. An-
tonína Sklenáře, MBA, podpisem 
příkazní smlouvy se SaTZM k za-
stupování při administraci VZMR,
2. souhlasí s výzvou pro podání na-
bídek na veřejnou zakázku malého 
rozsahu „SaTZM – Nákup kom-
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paktního kolového nakladače“ a do-
poručuje panu Bc. Františku Do-
skočilovi podepsání výzvy v tomto 
znění,
3. stanovuje komisi pro otevírání 
obálek a hodnocení nabídek ve slo-
žení: Bc. Antonín Sklenář, MBA, 
Bc. František Doskočil, Karel Frey-
burg
náhradníci: Mgr. Přemysl Landa, 
Ing. Jiří Podskalský
administrace: Kateřina Křížková/
Veronika Nováková,
4. stanovuje termín pro podání nabí-
dek nejpozději do dne 08. 11. 2021 
do 08:00 hodin,
5. stanovuje termín pro otevírání 
obálek a hodnocení nabídek komisí 
dne 08. 11. 2021 od 08:30 hodin.
l Veřejná výzva na vedoucí(-ho) 
P. O. Společenský klub
Rada města Zdice ruší výběrové 
řízení na vedoucího příspěvkové 
organizace Společenský klub Zdice.
l Smlouva o budoucí smlouvě 
o zřízení věcného břemene a do-
hodu o umístění stavby č. IV-12-
6027341
Rada města Zdice souhlasí s uza-
vřením Smlouvy o budoucí smlouvě 
o zřízení věcného břemene a do-
hody o umístění stavby č. IV-12-
6027341 mezi městem Zdice, jako 
budoucím povinným, a ČEZ Dis-
tribuce, a. s., Děčín, IČ: 24729035, 
jako budoucím oprávněným v rám-
ci stavby: „Zdice, ul. Za Litavou, 
parc. č. 1874/2, IV-12-6027341“, 
spočívající v právu oprávněné stra-
ny umístit, provozovat, opravovat 
a udržovat Zařízení distribuční sou-
stavy na pozemku města parc. č. 
1871 v k. ú. Zdice a právu oprávně-
né strany provádět na Zařízení dis-
tribuční soustavy úpravy za účelem 
její obnovy, výměny, modernizace 
nebo zlepšení její výkonnosti, včet-
ně jejího odstranění a dále vstupovat 
a vjíždět v souvislosti se zřízením, 
provozováním, opravami a udržo-
váním za jednorázovou náhradu ve 
výši 500,00 Kč za každý započatý 
běžný metr + DPH v zákonné výši 
a pověřuje starostu města, Bc. An-
tonína Sklenáře, MBA, podpisem 
smlouvy pouze za takto stanove-
ných podmínek.
l Smlouva o budoucí smlouvě 
o zřízení věcného břemene a do-
hodu o umístění stavby č. IV-12-
6029132 - zveřejnění
Rada města Zdice souhlasí se zve-
řejněním záměru budoucího zříze-
ní věcného břemene – služebnosti 
spočívající v právu oprávněné stra-
ny ČEZ Distribuce, a. s., Děčín, 
IČ: 24729035 umístit, provozovat, 
opravovat a udržovat Zařízení dis-
tribuční soustavy na pozemku města 

Zdice, parc. č. 302/1 v k. ú. Kníž-
kovice.
l Uzavření smlouvy o zřízení věc-
ného břemene – zveřejnění
Rada města Zdice souhlasí se zve-
řejněním záměru zřízení věcného 
břemene – služebnosti spočívající 
v právu oprávněného na užívání, 
opravy a nezbytné údržby kanali-
zační přípojky, v rámci stavby kana-
lizační přípojky a vodoměrné šach-
ty k RD čp. 17 v Knížkovicích, na 
pozemku města Zdice parc. č. 302/1 
v k. ú. Knížkovice. Věcné břemeno 
bude zřízeno na základě smlouvy 
o uzavření budoucí smlouvy o zří-
zení věcného břemene - služebnosti.
l Smlouva o budoucí smlouvě 
o zřízení věcného břemene Zdi-
ce – Foodish, č. 16010-061479
Rada města Zdice souhlasí s uza-
vřením Smlouvy o budoucí smlouvě 
o zřízení věcného břemene v rámci 
stavby č. 16010-061479 mezi měs-
tem Zdice, jako budoucím povin-
ným a CETIN a. s., Českomoravská 
2510/19, Praha 9, IČ: 4084063, jako 
budoucím oprávněným, v rámci 
akce „VPI Zdice, Foodish“, spo-
čívající v právu oprávněné strany 
umístit, provozovat, opravovat 
a udržovat Zařízení komunikační 
soustavy na pozemku města parc. č. 
2131/6 v k. ú. Zdice a právu opráv-
něné strany provádět na Zařízení 
komunikační soustavy úpravy za 
účelem její obnovy, výměny, mo-
dernizace nebo zlepšení její výkon-
nosti, včetně jejího odstranění a dále 
vstupovat a vjíždět v souvislosti se 
zřízením, provozováním, opravami 
a udržováním za úplatu 500,00 Kč 
za každý započatý běžný metr + 
DPH v zákonné výši a pověřuje sta-
rostu města, Bc. Antonína Sklenáře, 
MBA, podpisem smlouvy.
l Smlouva o budoucí smlouvě 
o zřízení věcného břemene a do-
hodu o umístění stavby č. IV-12-
6029496
Rada města Zdice souhlasí s uza-
vřením Smlouvy o budoucí smlouvě 
o zřízení věcného břemene a dohody 
o umístění stavby č. IV-12-6029496 
mezi městem Zdice, jako budoucím 
povinným, a ČEZ Distribuce, a. s., 
Děčín, IČ: 24729035, zastoupené 
na základě plné moci společností 
ELVITECH s. r. o., Želivského 188, 
266 01, Beroun - Zavadilka, IČO: 
6788840, jako budoucím oprávně-
ným v rámci stavby: „Zdice, Neru-
dova ul. 963“, spočívající v právu 
oprávněné strany umístit, provozo-
vat, opravovat a udržovat Zařízení 
distribuční soustavy na pozemcích 
města parc. č. 2029/1, 2092/2 v k. 
ú. Zdice a právu oprávněné strany 
provádět na Zařízení distribuční 

soustavy úpravy za účelem její ob-
novy, výměny, modernizace nebo 
zlepšení její výkonnosti, včetně 
jejího odstranění a dále vstupovat 
a vjíždět v souvislosti se zřízením, 
provozováním, opravami a udržo-
váním za jednorázovou náhradu ve 
výši 500,00 Kč za každý započatý 
běžný metr + DPH v zákonné výši 
a pověřuje starostu města, Bc. An-
tonína Sklenáře, MBA, podpisem 
smlouvy.
l Darovací smlouva – válečný po-
mník CZE 2102-2949
Rada města Zdice souhlasí s uzavře-
ním Darovací smlouvy na válečný 
pomník CZE 2102-2949 umístěný 
v ulici Na Hroudě a pověřuje sta-
rostu města, Bc. Antonína Sklenáře, 
MBA, podpisem smlouvy.
l Žádost o pronájem místnosti 
v budově bývalé ZŠ, Komenské-
ho, pro kroužek MO ČRS Zdice
Rada města Zdice souhlasí se zve-
řejněním záměru pronájmu části 
budovy čp. 72 ve Zdicích - učebny 
o výměře cca 20 m², která je sou-
částí pozemku p. č. 1295, zastavěná 
plocha a nádvoří v k. ú. Zdice.
l Výpůjčka vozidla pro potřeby 
městské policie od města Králův 
Dvůr
Rada města Zdice souhlasí s uza-
vřením Smlouvy o výpůjčce mezi 
městem Zdice jako vypůjčitelem 
a městem Králův Dvůr jako půjčite-
lem, jejímž předmětem je bezplatné 
užívání osobního automobilu Škoda 
Fabia Combi pro zajišťování výko-
nu obecní policie, na dobu trvání 
Veřejnoprávní smlouvy o zajišťová-
ní výkonu úkolů obecní policie mezi 
půjčitelem a vypůjčitelem.
l Doplnění členů osadního výbo-
ru Knížkovice
Rada města Zdice v souladu s usta-
novením § 120 zákona č. 128/2000 
Sb., o obcích (obecní zřízení) ve 
znění pozdějších předpisů volí nové 
členy osadního výboru Knížkovice 
a doporučuje je schválit zastupitel-
stvem.

Rada města Zdice č. 18
ze dne 8. 11. 2021

l Výsledek hospodaření za 3. 
čtvrtletí 2021
Rada města Zdice bere na vědomí 
výsledek hospodaření za 3. čtvrtle-
tí 2021 a doporučuje zastupitelstvu 
města schválit.
l Plán inventur města Zdice pro 
rok 2021
Rada města Zdice souhlasí s plánem 
inventur pro rok 2021 v předlože-
ném znění:
Hlavní inventarizační komise:
- Ing. Jiří Podskalský, Ing. Petra Mi-

láčková, Ing. Dana Petáková,
Inventarizační komise 1 (PO Zdice)
- Josef Macháček, Ing. Dana Petá-
ková, Kateřina Křížková,
Inventarizační komise 2 (PO Čer-
nín)
- Václav Šlosar, Ing. Dana Petáko-
vá, Kateřina Křížková
Inventarizační komise 3 (budova 
MěÚ)
- Dalibor Šebesta, ing. Dana Petáko-
vá, Veronika Nováková,
Inventarizační komise 4 (pozemky 
+ ostatní)
- Mgr. Přemysl Landa, Ing. Dana 
Petáková, Veronika Nováková,
Inventarizační komise 5 (dokladová 
inv.)
Ing. Petra Miláčková, Blanka Vy-
skočilová, Kateřina Křížková.
l Žádost o uzavření Dodatku ke 
Smlouvě o budoucí smlouvě kup-
ní – zveřejnění
Rada města Zdice souhlasí se zve-
řejněním záměru podstatné změny 
existujícího právní vztahu – Smlou-
vy o budoucí smlouvě kupní uza-
vřené dne 20. 12. 2017 mezi Acco-
lade, s. r. o., se sídlem Sokolovská 
394/17, 186 00 Praha 8, IČO: 278 
51 371 jako „budoucím kupujícím“ 
a městem Zdice, jako „budoucím 
prodávajícím“ – ve smyslu mož-
nosti dokončení a uvedení do pro-
vozu jednotlivých staveb v etapách 
a úpravy termínu lhůt dokončení 
jednotlivých staveb prodloužením 
o 1 rok.
l Obecně závazná vyhláška měs-
ta Zdice č. 3/2021, o stanovení 
obecního systému odpadového 
hospodářství
Rada města Zdice doporučuje za-
stupitelstvu města Zdice schválit 
Obecně závaznou vyhlášku města 
Zdice č. 3/2021, o stanovení obecní-
ho systému odpadového hospodář-
ství, která nahrazuje vyhlášku obce 
č. 2/2019.
l Výroční zpráva ZŠ Zdice 
2020 – 2021
Rada města Zdice bere na vědomí 
Výroční zprávu Základní školy Zdi-
ce za školní rok 2020-2021.
l „Informace o činnosti DSO Mi-
kroregion Litavka“
Rada města Zdice bere na vědomí 
informace o činnosti DSO Mikrore-
gion Litavka za rok 2021.
l VZMR – „Bytový dům Čer-
nín – doplnění druhého tepelné-
ho čerpadla pro vytápění a ohřev 
TUV“
Rada města Zdice
1) bere na vědomí informaci od 
hodnotící komise (viz Protokol 
o otevírání a hodnocení nabídek ze 
dne 08. 11. 2021, složení komise: 
Ing. Jiří Podskalský, Ing. Břetislav 
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Prokop, Milan Pánek, administrace: 
Kateřina Křížková) o průběhu vý-
běrového řízení na zakázku malého 
rozsahu „Bytový dům Černín – do-
plnění druhého tepelného čerpadla 
pro vytápění a ohřev TUV“, která 
proběhla v souladu s vnitřní směrni-
cí č. 1/2017,
2) souhlasí s doporučením hodnotící 
komise a přiděluje zakázku nejnižší 
cenové nabídce ve výši 369.938,00 

Kč bez DPH uchazeči TZB Svo-
boda s. r. o., Zahradní 362, 267 27 
Liteň, IČ: 27884945 a pověřuje sta-
rostu města Bc. Antonína Sklenáře, 
MBA, podpisem Rozhodnutí o vý-
běru nejvhodnější nabídky a Kupní 
smlouvy.
l Hospodaření koupaliště 2021
Rada města Zdice bere na vědomí 
zprávu o hospodaření koupaliště 
v roce 2021.

ZM Zdice určuje
l ZM Zdice určuje ověřovateli zápisu pana Richarda Dolejše a paní Mgr. 
Bc. Martinu Rajtmajerovou.
ZM Zdice schvaluje
l ZM Zdice schvaluje návrhovou komisi ve složení: předseda – pan Mgr. 
Přemysla Landa, členové – pan Jiří Huml a Petr Pánek.
l Zastupitelstvo města Zdice schvaluje program zastupitelstva.
ZM Zdice vydává
l ZM Zdice vydává dle § 6 odst. 5 písm. c) zákona č. 183/2006 Sb., o územ-
ním plánování a stavebním řádu, Změnu č. 2 Územního plánu Zdice.
l ZM Zdice vydává dle zákona č. 128/2000 Sb., obecně závaznou vyhlášku 
o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství a mění sazbu 
poplatku na 750,– Kč za osobu za rok.
l ZM Zdice vydává dle zákona č. 128/2000 Sb., o obcích obecně závaznou 
vyhlášku o užívání plakátovacích ploch v majetku obce.
ZM Zdice rozhoduje
l ZM Zdice rozhoduje dle § 6 odst. 5 písm. a) zákona č. 183/2006 Sb., o územním 
plánování a stavebním řádu, o pořízení Regulačního plánu RP-01 Na Samohelce.
ZM Zdice schvaluje
l ZM Zdice schvaluje rozpočtové opatření č. 2 roku 2021.
ZM Zdice bere na vědomí
l ZM Zdice bere na vědomí zprávu z jednání rady města za období od 
7. 7. 2021 do 13. 9. 2021 a z jednání zastupitelstva města ze dne 14. 7. 2021.

Ze Zastupitelstva města - 13. 10. 2021

Svoz nebezpečného odpadu
se koná 18. prosince 2021 (sobota), pro občany je zdarma, ná-
klady hradí město Zdice. Právnické osoby platí dle ceníku plat-
ného pro rok 2021.
ČASOVÝ ROZPIS:
Černín, náves 9:00 – 9:30 hodin
Knížkovice, náves 10:00 – 10:30 hodin
Zdice, kasárna 11:00 – 13:00 hodin

ZDICKÉ
meteorologické
OKÉNKO
V měsíci září byly 3 dny jasné, 6 dní skoro 
jasných, 7 dní polojasných, 3 dny oblačné, 4 dny skoro zatažené 
a 7 dní zatažených. Z toho bylo 16 dní letních s teplotou nad 25 °C.
Nejnižší teplota vzduchu: 7,2 °C 30. 9. (čtvrtek), 8,4 °C 9. 9. (čtvr-
tek), 8,5 °C 3. 9. (pátek), 8,7 °C 23. 9. (čtvrtek), 8,9 °C 2. 9. (čtvrtek), 
9,0 °C 26. 9. (neděle), 9,1 °C 4. 9. (sobota).
Nejchladnější den: neděle 19. 9. , kdy se teplota pohybovala od 12,1 °C 
do 14,3° C.
Nejvyšší teplota vzduchu: 29,3° C 10. 9. (pátek), 28,5 °C 9. 9. (čtvr-
tek), 27,8 °C 26. 9. (neděle), 27,6 °C 6. a 14. 9. (pondělí, úterý), 27,4 °C 
8. 9. (středa), 27,2 °C 5. a 6. 9. (neděle, pondělí), 26,9 °C 12. 9. (neděle), 
26,6 °C 3. 9. (pátek), 25,8 °C 13. 9. (pondělí), 25,7 °C 15. 9. (středa).
Nejteplejší den: neděle 12. 9., kdy se teplota pohybovala od 14,0 °C 
do 26,9 °C.
Průměrná teplota vzduchu za měsíc září: + 18,3 °C.
Teplota země v hloubce 10 cm: se v měsíci září pohybovala od 14,0 °C 
do 26,9 °C.
Průměr zemní teploty za celý měsíc září: + 16,1 °C.
Nejnižší tlak vzduchu: 1013 hPa 17. 9. (pátek).
Nejvyšší tlak vzduchu: 1028 hPa 30. 9. (čtvrtek).
Největší dešťové srážky na 1 m2: 6,5 l vody 16. 9. (čtvrtek), 1,5 l 
vody 10. 9. (pátek), 0,5 l vody 17. 9. (pátek), 0,2 l vody 19. 9. (neděle).
Celkem v měsíci září napršelo: 8,7 l/m2.
Od počátku roku napršelo a nasněžilo: 560,7 l/m2.

V měsíci říjnu bylo 5 dní jasných, 6 dní skoro jasných, 6 dní polo-
jasných, 4 dny oblačné, 3 dny skoro zatažené a 7 dní zatažených.
Nejnižší teplota vzduchu: -3,2 °C 25. 10. (pondělí), -2,9 °C 
24. 10. (neděle), -1,9 °C 11. 10. (pondělí), -1,3 °C 10. 10. (neděle), -1,1 
°C 17. 10. (neděle), -1,0 °C 26. 10. (úterý), -0,6 °C 30. 10. (sobota), -0,1 
°C 29. 10. (pátek), 1,0 °C 13. 10. (středa), 1,14 °C 31. 10. (neděle), 1,7 
°C 27. 10. (středa), 1,9 °C 14. a 16. 10. (čtvrtek, sobota).
Nejchladnější den: pondělí 25. 10. , kdy se teplota pohybovala od -3,2 °C 
do 11,9 °C.
Nejvyšší teplota vzduchu: 24,5 °C 20. 10. (středa), 22,7 °C 2. 10. (so-
bota), 21,9 °C 3. 10. (neděle), 21 °C 1. 10. (pátek), 20,5 °C 4. 10. (pon-
dělí), 18,9 °C 18. 10. (pondělí), 18,7 °C 5. 10. (úterý), 18,3 °C 8. 10. (pá-
tek), 17,2 °C 21. 10. (čtvrtek), 16.9 °C 31. 10. (neděle), 16,7 °C 15. 
a 27. 10. (pátek, středa).
Nejteplejší den: středa 20. 10. , kdy se teplota pohybovala od 6,1 °C 
do 24,5 °C.
Průměrná teplota vzduchu za měsíc říjen: 10,5 °C.
Teplota země v hloubce 10 cm: se v měsíci říjnu pohybovala od 5,5 °C 
do 16,8 °C.
Průměr zemní teploty za celý měsíc říjen: 10,5 °C.
Nejnižší tlak vzduchu: 1001 hPa 21. a 22. 10. (čtvrtek, pátek).
Nejvyšší tlak vzduchu: 1031 hPa 9. a 10. 10. (sobota, neděle).
Největší dešťové srážky na 1 m2: 5 l vody 6. 10. (středa), 1,3 l vody 
12. 10. (úterý), 1,1 l vody 14. 10. (čtvrtek), 1,0 l vody 21. 10. (čtvrtek).
Celkem v měsíci říjnu napršelo: 8,8 l/m2.
Od počátku roku napršelo a nasněžilo: 569,5 l/m2.
Poznámka: 21. 10. (čtvrtek) dosahovaly nárazy větru 86 km/h, 
22. 10. (pátek) 55 km/h a 12. 10. (úterý) 45 km/h.

Josef Hůrka
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 Dárky ze ZŠ Zdice pro děti z rodin v hmotné nouzi.

Adventní trhy
zdické základní školy

Krabice od bot je charitativní 
sbírka pro děti z dětských domovů 
a pro děti z rodin v hmotné nouzi. 
Sbírku pořádá Diakonie Českobra-
trské církve evangelické a ZŠ Zdice 
již několikátým rokem do sbírky 
přispívá.

Každá třída, která se rozhodne 
zapojit do sbírky, si vybere dárek 
pro dítě určitého věku. Kdo chce 
a může, přinese do školy hračky, 
knihy, školní potřeby, nebo třeba 
nějakou sladkost, či společenskou 
hru. Všechny věci musejí být buď 
nové, nebo v bezvadném stavu tak, 
aby dále dělaly radost. Dárečky, 
naskládané například do krabice od 
bot, jsou zabaleny do vánočního pa-
píru a opatřeny cedulkou s nápisem 

pro koho je dárek vhodný. Takto 
připravené dárky ze Základní školy 
Zdice putují do Domova Sv. Josefa 
v Lochovicích.

Zájem o pomoc druhým je mezi 
dětmi ve zdické škole velký a často 
se stane, že je věcí tak mnoho, že 
třída nakonec neobdaruje jen jedno 
dítě, ale vytvoří dárků hned několik. 
Záleží samozřejmě na přístupu tříd-
ní učitelky, či asistentky, jak žákům 
vysvětlí obtížnou situaci dětí v ro-
dinách s nedostatečnými příjmy, či 
v dětských domovech. Pokud učitel 
s žáky o těchto problémech disku-
tuje, oni se dokáží vcítit do situace 
dětí ohrožených chudobou a mají 
potřebu a chuť pomoci.

V letošním roce se do sbírky za-

pojilo čtrnáct tříd, které obdarovaly 
celkem 32 dětí. Věříme, že dárky 
ze ZŠ Zdice udělají ostatním ra-
dost a vykouzlí úsměvy ve tvářích. 

Všem dětem i dospělým děkujeme 
a přejeme krásné Vánoce a vše dob-
ré v novém roce 2022.

Gabriela Vajnerová

Charitativní sbírka Krabice od bot v Základní škole Zdice

Adventní trhy bývají jednou z nejkrásnějších a dlouho 
očekávaných slavností školního roku. Letos se žáci těšili 
snad ještě více, protože loňské trhy se vzhledem k situaci 
s Covid 19 nekonaly.

Ty letošní trhy připadly na neděli 28. 11. Ve čtvrtek 25. 11. proběhly na 
naší škole vánoční dílničky. Žáci s nadšením vyráběli svícny, sněhuláky, 
drobné ozdoby i adventní věnce. Mnoho rodičů se také zapojilo a poslali 
své domácí vánoční výrobky. A tak bylo brzy vše nachystáno. Bohužel, ve 
čtvrtek odpoledne se situace zásadně změnila a vánoční trhy byly z epide-
miologických důvodů zrušeny.

Naši žáci, spolu se svými vyučujícími, se nevzdali a narychlo vymysleli 
náhradní řešení. Na chodbách školy se v pondělí ráno, hned po povinném 
testování, objevily provizorní „prodejní stánky“ v podobě školních lavic. 
Trhy mohly začít. Žáci a učitelé obcházeli stánky jednotlivých tříd a naku-
povali vánoční výrobky. To vše za řádných hygienických podmínek. Děti 
tak mohly udělat radost svým rodičům, prarodičům nebo sourozencům 
a přinést jim ze školy pěkný dárek.

Nakonec se tyto netradiční trhy velmi povedly a všichni se můžeme tě-
šit na ty další v roce 2022. Doufejme, že již za standardních podmínek na 
náměstí ve Zdicích.

Romana Žihlová
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Parlament Základní školy Zdice

Dílničky vánočního tvoření zdických školáků
Podzimní dny jsou každoročně 

na zdické základní škole pozna-
menány přípravami na adventní, 
chcete-li vánoční trhy, letos v ne-
děli 28. listopadu. Každá třída pod 
vedením svých třídních učitelů plá-
nuje a navrhuje, jaké výrobky letos 
vytvoří, kde je díra na trhu, co by 
se mohlo letos líbit a jít na odbyt. 
Někdo sází na zaručené kousky, 
jiný experimentuje a obnovuje svůj 

repertoár. V letošním roce jsme 
vzhledem k bezpečnosti a ohledu-
plnosti vypustili z příprav oblíbené 
vafle, párky v rohlíku apod. O to 
větší výzva nás čekala.

Učitelé se proto dali do vyrábě-
ní pouze s dětmi a všechny možné 
související vyučovací předměty 
naplňuje předvánoční atmosféra. 
Nejedna třída využila supermoder-
ní kuchyně na 2. stupni a má nape-

čeno a zabaleno, aby si dobrůtky 
také užily malou karanténu, než se 
dostanou na stánky. Neocenitelnou 
pomocí při vánočním tvoření nám 
přispívají hlavně u mladších dětí 
asistentky, a to nejen přímou spo-
luprací ve třídě, ale i zajišťováním 
materiálů, pomůcek a přinášením 
nových nápadů. Přípravě na vánoč-
ní trh se věnují i děti v družině spo-
lu s vychovatelkami.

Žáci druhého stupně si na tvoře-
ní vyhrazují část jednoho dopoled-
ne v týdnu před trhy. I zde má každý 
šanci přispět svým umem, nápadem 
nebo pouhou přítomností ke společ-
né práci.

Všem rodičům, učitelům i přá-
telům za jejich hmotnou i duševní 
podporu děkujeme a věříme, že 
jsme všem svými výrobky zpříjem-
nili adventní i vánoční atmosféru.

Vedení školy, učitelé a ostatní personál ško-
ly (kuchařky, uklízečky, školník) nemusí vždy 
chápat potřeby žáků, přestože ve svých řadách 
mají specialisty z oboru pedagogiky, psycho-
logie a vychovatelství. Základní škola Zdice 
patří k progresivním školám a umožňuje svým 
žákům podílet se na vedení a směrování školy. 
Parlament je příležitostí pro žáky komunikovat 
se všemi zaměstnanci školy v partnerské rovině. 
Parlament dává šanci žákům se podílet na roz-
hodování o škole, a tedy o sobě samých. Tímto 
způsobem se u žáků zvyšuje zájem o školu a učí 
se odpovědnosti. Dále se žáci učí demokratické 
diskusi a demokratickým způsobům řešení pro-

blémů. Žáci se učí spolurozhodovat a mít zod-
povědnost za své jednání a vlastní vzdělávání.

Do školního parlamentu chodí zástupci tříd 
od pátého ročníku až po deváťáky. Na schůz-
kách parlamentu se projednávají témata z cha-
ritativní oblasti, děti mohou ovlivnit dění ve 
škole, navrhují různé akce pro stmelení žáků 
i celých třídních kolektivů. V tomto školním 
roce se podařilo zástupcům parlamentu zrealizo-
vat školní bufet, který nabízí pro žáky možnost 
nákupu svačin. Ve škole proběhla Halloweenská 
snídaně, která měla mezi dětmi velký úspěch. 
Společně se školním klubem jsme se zapojili do 
charitativní sbírky na podporu dlouhodobě hos-

pitalizovaných dětí v nemocnicích. Do Vánoc 
máme v plánu zrealizovat ještě další charitativní 
projekty, jako je Krabice od bot (dárky pro děti 
z rodin v hmotné nouzi a dětských domovů), po-
těšit seniory v Domově V Zahradách a podpo-
řit dva zvířecí útulky v našem okolí. Po novém 
roce se budeme věnovat tématům z oblasti envi-
romentální výchovy a určitě ještě pro všechny 
žáky uskutečníme spousty zajímavých akcí, při 
kterých se budou moci realizovat jako jednotliv-
ci i jako kolektivy.

Školní parlament přeje všem krásné 
prožití vánočních svátků a všechno dobré 
v novém roce 2022.
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Branné dny
na ZŠ Zdice

V letošním školním roce se i přes 
nepříznivé hygienické podmínky 
opět podařilo uspořádat v termínu 
před podzimními prázdninami 25. 
a 26. října tradiční branné dny.

Branné dny pro 1. stupeň se konaly 
na Písmenech. K dispozici bylo sedm 
stanovišť, na kterých se žáci v daných 
časových intervalech střídali. Během 
dopoledne se dozvěděli spoustu no-
vých a důležitých informací od všech 
složek IZS. O zdravovědu se postara-
lo školící středisko záchranné služby 
Středočeského kraje. Velitel policie 
Zdice seznámil žáky s dopravní vý-
chovou, pravidly silničního provozu, 
zásadami bezpečné jízdy a možnými 
riziky užíváním návykových látek. 
Hasiči zajistili střelbu na cíl, kde si 
žáci zkusili střelbu z pravé vzduchov-
ky, což pro ně byl velký zážitek. Běh 
přes překážky v těžkém terénu simu-
loval vojenský výcvik. Dále probíhal 
nácvik hodu granátem a vázání uzlů.

Na děti z druhého stupně čekalo 
hned první den 6 přednášek. Děti se 
učily, jak si počínat při evakuaci, jaké 
jsou druhy sirén a co si vzít s sebou do 
evakuačního kufříku. Pomocí kvízu se 
dozvěděly, jak poskytnout první po-
moc. Podívaly se na videa živelných 
pohrom u nás i ve světě a připomněly 
si především povodně 2002, které se 
nevyhnuly ani našemu městu. Někte-
ré z dětí si vyzkoušely improvizova-
ný protichemický oblek. Na poslední 
přednášce si děti poslechly o teroris-
mu a jak se zachovat, pokud by takový 
útok hrozil. Žáci z 6. ročníků se věno-
vali i polytechnické výchově.

Druhý den vyrazily třídy na pěší 
výlet do okolí města. Třídy 9. ročníků 
měly svůj speciální program. První 
den byl projektový, zaměřený na po-
žární ochranu a ekologii pod vedením 
skvělého profesionálního hasiče pana 
Černého s následnou prohlídkou ha-
sičského vozu. Potom následoval 
blok věnovaný ekologii a životnímu 
prostředí, který připravily p. učitelky 
- Ing. Renata Klimešová a Ing. Pavla 
Nawratová. Obě části programu vzbu-
dily u žáků velký zájem. Druhý den 
jely všechny tři deváté třídy do Be-
rouna na Střední zdravotnickou školu, 
kde si pro ně vedení školy a šikovní 
studenti připravili několik přednášek 
a praktických cvičení na téma první 
pomoc.

Všichni jsme si to u vás velmi 
užili. A jako Základní škola Zdice 
děkujeme!

Mgr. Miroslava Lodeová, 
Marie Stejskalová
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Mirčina sbírka
V září a říjnu vypsal školní par-

lament ZŠ ve Zdicích první dobro-
činnou akci a to Mirčinu sbírku. Je 
to sbírka pro dlouhodobě hospitali-
zované děti. Chceme zpříjemnit den 
těm dětem, které leží několik týdnů, 
možná i měsíců v nemocnici.

Zapojily se děti z 5.B, 7.C i škol-
ního klubu. Třída 6.A dokonce na-
psala dopis konkrétní osobě a to 
spolužačce, která je bohužel taktéž 
hospitalizovaná v Motolské nemoc-
nici. Malovali jsme kamínky, vyrábě-
li náramky, andílky a stromečky. Ně-
kdo nakreslil obrázek a napsal milý 
vzkaz. Darovali jsme také několik 
knížek a drobností. Vše bylo 14. 10. 
předáno organizátorům sbírky. Vě-
říme, že i drobnost může vykouzlit 
úsměv na tváři a zpříjemní den.

Každému z vás, kdo do sbírky 
přispěl, moc děkujeme.

Hubert Hepner

Mirčina sbírka 
 

V září a říjnu vypsal školní parlament ZŠ ve Zdicích první dobročinnou 
akci a to Mirčinu sbírku. Je to sbírka pro dlouhodobě hospitalizované děti. 
Chceme zpříjemnit den těm dětem, které leží několik týdnů, možná i měsíců v 
nemocnici.  

Zapojily se děti z 5.B, 7.C i školního klubu. Třída 6.A dokonce napsala 
dopis konkrétní osobě a to spolužačce, která je bohužel taktéž hospitalizovaná 
v Motolské nemocnici. Malovali jsme kamínky, vyráběli náramky, andílky a 
stromečky. Někdo nakreslil obrázek a napsal milý vzkaz. Darovali jsme také 
několik knížek a drobností. Vše bylo 14. 10. předáno organizátorům sbírky. 
Věříme, že i drobnost může vykouzlit úsměv na tváři a zpříjemní den. 

Každému z vás, kdo do sbírky přispěl moc děkujeme. 
 
Autor článku: Hubert Hepner 
 

 

V ZŠ ve Zdicích se žáci rozhodli 
uspořádat Halloweenskou snída-
ni a zpříjemnit si tak den. Děti ze 
všech tříd na druhém stupni o ví-
kendu 30. a 31. října připravova-
ly pohoštění pro svoje spolužáky 
a v pondělí, první hodinu, společně 
s učiteli v každé třídě uspořádali 
hostinu. Fantazii se meze nekladly, 
a tak vznikly nejrůznější dobroty.

Mezi třídami se soutěžilo a školní 
parlament vybíral nejnápaditější po-
hoštění. Nebylo ovšem snadné vybrat 
vítěze, a tak na prvním místě skončily 
současně dvě třídy, a to 8.B s 6.C. Ha-
lloweenská snídaně byla příjemným 
zpestřením pro děti i učitele.

ZŠ Zdice

 Některé děti se na Halloweenskou snídani v Základní škole Zdice oblékly do masek.

 Vítězná snídaně třídy 8.B

 
Některé děti se oblékly do masek. 

V ZŠ Zdice slavili Halloween 
 

V ZŠ ve Zdicích se žáci rozhodli uspořádat Halloweenskou snídani a zpříjemnit si tak 
den. Děti ze všech tříd na druhém stupni o víkendu 30. a 31. října připravovaly pohoštění pro 
svoje spolužáky a v pondělí, první hodinu, společně s učiteli v každé třídě uspořádali 
hostinu. Fantazii se meze nekladly a tak vznikly nejrůznější dobroty.  

Mezi třídami se soutěžilo a školní parlament vybíral nejnápaditější pohoštění. Nebylo 
ovšem snadné vybrat vítěze a tak na prvním místě skončily současně dvě třídy, a to 8.B s 
6.C. 

Halloweenská snídaně byla příjemným zpestřením pro děti i učitele. 
 

 
Vítězná snídaně třídy 8.B 

V Základní škole Zdice slavili halloween

Dne 25. října pořádala ZŠ Zdice 
branný den ve Zdicích na Písme-
nech. Městská policie Zdice byla 
oslovena, zda by se mohla také zú-

častnit. Pozvánku jsme přijali velice 
rádi s tím, že bychom mohli dětem, 
z našeho pohledu vídaných nedo-
statků a chyb, zopakovat a připo-

menout bezpečné chování na silnici. 
Pro děti jsme si připravili informa-
ce o bezpečném chování při chůzi 
a přecházení silniční komunikace. 
Jaké bezpečnostní prvky by měly 
mít na svém oblečení za snížené vi-
ditelnosti a jaké bezpečnostní prvky 
a výbavu by měl mít jejich bicykl. 
Pro starší ročníky jsme si připravili 
několik informací k tabákovým vý-
robkům, jejich užívání a možným 
následkům užívání. Velice mě mile 
překvapil přístup dětí, jejich aktivi-
ta a znalosti. Děti většinu informací 
znaly. Měly spousty zvídavých otá-
zek, většinou k činnosti strážníků 
nebo Policie ČR, které jim byly zod-
povídány, někdy doplněny příběhem 
z praxe. Velký zájem děti projevova-

ly o výzbroj strážníků, kdy nejvíce 
je zajímala služební pouta, která si 
mohly v reálu vyzkoušet.

S dětmi byl v průběhu výkladu 
navázán velice vřelý vztah, který se 
přenesl i do současné doby. Je tře-
ba, aby vztah dětí k bezpečnostním 
složkám státu i města byl co nejvíce 
o důvěře. Pokud budou strážníci pro 
děti jen strašákem a terčem pomluv, 
nikoli možnou oporou a vidinou po-
moci, tak se na ně v případě potřeby 
pomoci, kdy jsou terčem něčeho, 
co jim ubližuje, neobrátí. To však 
může mít nevratné následky na je-
jich dalším vývoji a životě.

Velice děkuji za vřelou spolu-
práci se zástupci ZŠ Zdice a pozi-
tivní přístup starosty města Zdice 
Bc. Antonína Sklenáře, MBA, k ob-
dobným preventivním činnostem 
městské policie.

Bc. František Šimpach
velitel MP Zdice

Ohlédnutí za branným dnem očima městské policie
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školství

Podzimní čas v MŠ
Po úspěšně zvládnutém začátku 

školního roku, kdy jsme se s dětmi 
navzájem seznamovali a navazo-
vali nová přátelství, jsme se octli 
v dalším krásném ročním období 
- podzimu. Děti sledovaly změny 
v přírodě, její barevnost a krásu. Při 
procházkách městem pozorovaly 
úrodu zahrádek, učily se pojmeno-
vávat jednotlivé plody, a nakonec je 
i ochutnaly při přípravě ovocného 
a zeleninového salátu, který si ve 
školce samy zkusily připravit.

Svým představením nás přijelo 
pobavit hudební divadlo s „Rytíř-
skou pohádkou“. Děti se do předsta-
vení interaktivně zapojily a převlék-
ly se za malé skřítky, loupežníky 
a prince a zazpívaly si písničky z po-
hádek.

Další milou návštěvou byl orni-
tolog pan Burghauser se zajímavým 
vyprávěním o světě ptactva. Děti 

byly zvídavé a některé i tak odvážné, 
že si dravce podržely na ruce.

Neobyčejným zážitkem byla pro 
děti též ukázka policejní práce, kte-
rou nám přijeli představit policisté 
z dálničního oddělení Rudná. Děti se 
seznámily s činností dopravní policie 
a prohlédly si služební vozidla, která 
dálniční policie využívá. Děti měly 
možnost usednout za volant a pro-
zkoumat jejich výbavu. Velkým zá-
žitkem bylo spuštění policejních sirén 
a světelné signalizace. Policisté byli 
mile překvapeni, jak děti odpovídaly 
na jejich otázky týkající se bezpeč-
nosti silničního provozu.

Nyní se již s dětmi začínáme po-
malu připravovat a těšit na příchod 
nejkrásnějších svátků – Vánoc. Vě-
říme, že i vy si tyto přípravy užijete, 
stejně jako my ve školce, ve zdraví, 
klidu a pohodě.

Kolektiv MŠ
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V letošním novém školním roce 
je zapsáno 14 dětí. Poslední dva 
roky se snažíme znovu vzchopit ze 
všech lockdownů a zákazů společ-
ných schůzek. Zrušena byla i tra-
diční soutěž O Zlatou srnčí trofej 
- jakýsi pomyslný vrchol a srovná-
ní znalostí dětí - malých mysliv-
ců. Teď tedy začínáme znovu, se 
stejnou vizí - naučit děti přírodu 
znát, chránit a vážit si jí. I nadále 
se zabýváme naukou o myslivosti. 
V období nouze přikrmujeme zvěř 
a ptactvo. Pečujeme o ptačí budky, 
kterých jsme během let vyvěsili ko-
lem stovky. Čistíme studánky a po-
zorujeme život v nich i v okolí. Učí-
me se poznávat stromy a keře. Na 
vycházkách objevujeme pohybové 

a pobytové znaky živočichů. Pořá-
dáme úklidové akce v přírodě…

Novým projektem, do kterého se  
děti zapojily, je pomoc při obnově 
starého ovocného sadu nedaleko 
Knížkovic. Tento pozemek jsme 
si za tímto účelem “vypůjčili” od 
města Zdice. Zde, občas i za po-
moci některých rodičů a odrostlých 
Sokolíků, probíhají obnovovací 
práce. Cílem naší snahy je dosadit 
chybějící stromy původními od-
růdami vysokokmenných stromů 
a zachovat funkci extenzivního 
sadu pro všechny druhy živočichů, 
kteří se v těchto biotopech vyskytu-
jí. Přijďte se podívat…

Za celý tým Sokolíků
Láďa Loubr a Jirka Vajner

Deset let kroužku Sokolíků
Kroužek mladých myslivců a ochránců přírody “Sokolíci” 
má za sebou 10 let činnosti. Město Zdice kroužek finančně 
a technicky podporuje. Díky tomu se můžeme účastnit růz-
ných exkurzí a absolvovat výukové programy v přírodě.
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Po úspěšných Toulkách zlatem 
podzimu pro nás první sobotní vý-
let připravili na 18. září Hanka s Pe-
trem. Je to jejich kraj, a tak nás pro-
vedli stráněmi nad Berounkou mezi 
Radotínem a Černošicemi. Byl to 
výlet krásných výhledů.

Středeční dopoledne 22. září 
ožilo na Knihově hřiště na petan-
gue. Uskutečnil se náš tradiční tur-
naj v tomto klání a potlesk za první 
místo tentokrát sklidil Bořek Šebek.

Druhý říjnový den se vydáváme 
na výlet ze seriálu „Cesty domů“. 
Začínáme v Kublově u rodného 

domku a potom i v pamětní síni hu-
debního skladatele Josefa Leopolda 
Zvonaře. Kdo si není jistý, tomu 
zanotuji „Čechy krásné, Čechy 
mé…“. Na bájném Velízu je pro nás 
otevřen kostel sv. Jana Křtitele a na 
samotném vrcholu si připomene-
me i Velese, boha pastevců a stád. 
Cestou domů jdeme přes myslivnu 
Kolna, polesí Jestřáb a přes Hřeben 
a Knížkovice do Zdic.

Každoroční autobusový výlet 
volného sdružení turistických od-
borů a oddílů „Berounka“ tentokrát 
směřoval na Vysočinu pod názvem 
Humpolec a okolí. Ve dnech 9. 
a 10. října zaplněný autobus do-

pravil účastníky do městské památ-
kové zóny Pelhřimova i do muzea 
rekordů a kuriozit. V Humpolci ne-
jenom historické centrum, ale i pa-
mětní síň Hliníka, který se do města 
přistěhoval. Odpolední vycházka 
směřovala na vyhlídkovou věž hra-
du Orlík.

Druhý den začínal v místě spo-
jeném se spisovatelem Jaroslavem 
Haškem. V obci je i hrad a v okolí 
žulové lomy, v nichž sochaři vy-
tvořili řadu plastik. Výlet vrcholil 
v půvabném městečku Ledeč nad 
Sázavou.

V sobotu 23. října pokračuje 
seriál „Cesty domů“ dalším dílem. 
V Hořovicích navštěvujeme mu-
zeum Hořovicka, jehož expozice 
je umístěna ve Starém zámku. Nás 
zaujala hlavně řada krajových pro-
fesí a dovedností: hornická činnost, 
zpracování železa včetně umělec-
kého zpracování litiny, cvočkařská 
profese, výroba hudebních nástrojů 
a hlavně harmonik. Potom už nás 
cesta vede přes Tíhavu k Praskole-
sům. Pietní zastávka patří starému 
židovskému hřbitovu se smutnou 
skutečností. Poslední náhrobky ne-
sou data před krutou druhou světo-
vou válkou. Od Červeného potoka 

vystoupáme na návrší nad Bavory-
ní a cílová páska výletu je umístěna 
v restauraci Na Rychtě ve Zdicích. 
Už ve středu 27. října nás na čty-
řicet účastníků vítá domov mládeže 
střední školy ve městě Tábor. Ze 
známých příčin se nám město ne-
podařilo navštívit před rokem, kdy 
město oslavovalo 600 let od jeho 
založení. Však i v roce 601 jsme tu 
i v okolí prožili báječných pět dnů. 
V Táboře jsme poznali hlavně his-
torické centrum, Husitské muzeum 
i řadu jiných muzeí, třeba čokolády 
a také botanickou zahradu nad vod-
ní nádrží Jordán. V okolí města kří-
žovou cestu s lipovou alejí směřují-
cí k poutnímu areálu Klokoty, dole 
u Lužnice geologickou expozici 
v lomu a na kopci legendární roz-
hlednu Hýlačka a nedalekou zoolo-
gickou zahradu. Ve čtvrtek nás vlak 
dopravil do nedalekého Chýnova 
a v domě jednoho z nejznámějších 
sochařů první poloviny 20. století 

Jaroslava Bílka je jeho památník. 
Zajímavou byla i návštěva Chý-
novských jeskyní. V sobotu nás 
vlak po Křižíkově trati dopravil do 
Bechyně. Město nad Lužnicí známé 
panoramatem Duhového mostu ale 
i zámkem a stavebními památkami 
hlavně z doby posledního Rožum-
berka Petra Voka. Je to i lázeňské 
město proslavené výrobou kerami-
ky. Snad je patrno, jak se nám letoš-
ní Pěší putování vydařilo, a tak vám 
tedy prozradím, že za příznivých 
okolností by místem toho příštího 
mělo být město Litoměřice a okolí.

Sobota po 11. listopadu, tedy 
třináctého, je dnem, kdy si na výle-
tu připomínáme svátek sv. Martina 
a Den Veteránů. Z nádraží v Příbra-
mi směřují naše kroky přes hornické 
Březové Hory, Staré Podlesí až na 
okraj Brd do Orlova. Krátká zastáv-
ka je věnována našemu bohulibému 
zvyku, neb jedna z našich členek 
oslavila významné životní jubileum. 

Výletní cíle v barvách podzimu

 U Velese - boha stád a pastýřů.

 Mistrův odhoz.

 Petr, tam je můj kraj.

 Před intrem a první vycházkou.
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Posilněni stoupáme lesem až na 779 
metrů vysokou Třemošnou. Na vr-
chol vystoupalo všech 21 účastníků. 
Na vyhlídkovém platě Kazatelny 
nás úchvatné rozhledy nečekají, neb 
pro hustou mlhu je vidět až do lesa, 
tím jsme si však výlet zkazit nene-
chali. Cíl je v obci Obecnice v útulné 
Staročeské hospůdce.

Co nás do konce roku ještě čeká? 
Příští sobotu 20. listopadu výlet Po 
stopách českých králů z Nižbora do 
Berouna. O týden později 27. spo-
lečný výlet „Berounky“ autobusem 
na Podzimní setkání turistů Stře-
dočeské oblasti KČT. V Liběchově 
u Mělníka nás čeká okruh Václava 
Levého. Cestou spatříme celou řadu 
monumentálních plastik, kterými 
mistr vyzdobil pískovcové skály. 
Jmenuji namátkou: Harfenice, Had, 
Čertovy Hlavy, Klácelka atd.

Poslední pochoďáček roku 2021 
je akcí, kterou na přelomu listopadu 
a prosince zakončujeme turistický 
rok. Letos tato akce připadne na 
sobotu 4. prosince a vycházka ze 
Zdic přes Černín a Knížkovice nás 
přivede do restaurace Pod skálou. 
Akce má svůj ustálený program. 
Vzpomeneme na akce letošního 
roku, připijeme na zdraví a zdar 
turistiky a ke společné večeři je po-
dáván guláš.

Nechám na posouzení laskavých 
čtenářů, zda naše výlety posledních 
tří měsíců byly opravdu pestré jako 
barevný podzim. Kdo nebude chtít 
zmeškat včasné vykročení do no-
vého roku, ten určitě nepřehlédne 
v listu naši pozvánku na Novoroční 
výstup na Vraní skálu. Zdrávi došli.

Za KČT, odbor Zdice
Mirek Zálom  Orlov, u Fabiána.

Momentky z Domova V Zahradách Zdice

 Opékání špekáčků v atriu Domova V Zahradách.

 Procházka našich seniorek po lese.  Vystoupení harmonikářky Renaty Pospíšilové (pravidelně 1x do měsíce).

 Návštěva našich klientek na Dni seniorů v domově v Rožmitálu p. Třem.
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Josef Vorel se narodil 14. 11. 1801 
v Opočně. Otec Jan byl učitelem, 
matka Anežka, roz. Rychlovská, byla 
nejmladší sestrou světícího biskupa 
pražského - Jana Křtitele Rychlov-
ského, který působil v této funkci 
v letech 1808 – 1811.

Po vychození opočenské školy 
studoval Josef Vorel na gymnáziu 
v Rychnově nad Kněžnou, poté se 
přihlásil na bohoslovecká studia do 
Prahy. V srpnu 1825 byl vysvěcen 
a v listopadu téhož roku se stal kap-
lanem v Cerhovicích, v dalším roce 
v Žebráku. Počátkem roku 1832 se 
stal administrátorem v Cerhovicích, 
po pěti měsících byl dosazen do Po-
čápel, ale již v listopadu téhož roku 
se vrátil do Žebráku. Významným 
mezníkem v životě P. Vorla se stal rok 
1835. V dubnu tohoto roku se jeho 
působištěm staly Zdice, kde působil 
až do konce života. Spolu s ním přišla 
na zdickou faru i jeho sestra Faninka, 
jeho dvojče. I když měla zdravotní 
problémy, pečlivě hospodařila na faře 
a starala se o bratra. Stejně jako on 
měla i ona dobré srdce, podporovala 
chudé. Uměla velice dobře hrát na 
klavír, s bratrem hrávala čtyřručně. 
Zemřela v roce 1864.

Po příchodu Josefa Vorla do Zdic 
za ním přijíždělo mnoho jeho přátel 
a významných osobností národní-
ho obrození. Setkával se zde např. 
s básníky Františkem Ladislavem 
Čelakovským, Šebestiánem Hněv-
kovským, Josefem Krasoslavem 
Chmelenským, Janem Nejedlým 
a jeho bratrem Vojtěchem, známým 
knězem a spisovatelem, dále s kněží-
mi a básníky Františkem Jaroslavem 
Vackem Kamenickým a Josefem 
Vlastimilem Kamarýtem. Často za 
Vorlem přijížděli jeho kolegové fa-
ráři. Vorlovým přítelem byl také bás-
ník Karel Jaromír Erben, s kterým se 
poznal v Žebráku, kam básník jezdil 
za spolužákem z pražských studií. 
Od začátku 19. století byl v Žebráku 
ochotnický divadelní soubor. V roce 
1837 žebráčtí ochotníci uvedli Erbe-
novu hru „Sládci“, ke které napsal 
hudbu Josef Vorel. Hra patřila po 
dlouhá léta do základního repertoáru 
mnoha ochotnických spolků. Na prk-
nech, která znamenají svět, je ještě 
i nyní někdy uváděna.

V Žebráku Erben poznal svoji 
lásku - Barboru Mečířovou, dceru 

tamního purkmistra. Téměř po de-
setileté známosti je ve zdickém kos-
tele Narození Panny Marie oddával 
11. 5. 1842 právě páter Vorel.

Ve Zdicích působil Josef Vorel 
nejdříve jako kaplan, poté byl du-
chovním správcem osady, která byla 
podřízena děkanství v Žebráku, kde 
byl děkanem Vojtěch Nejedlý. Jako 
správci osady se P. Vorlovi podařilo 
vymoci, že se zdická fara stala opět 
samostatnou, jako bývala kdysi. Dne 
16. 1. 1846 byl Josef Vorel potvrzen 
nejvyšší dvorskou kanceláří za samo-
statného zdického faráře.

Svůj čas věnoval Josef Vorel kos-
telu, hudbě a škole. Jeho vlastenecká 
kázání, ve kterých zdůrazňoval myš-
lenku národnostní, byla mezi farníky 
velmi oblíbená. Děti měl Páter Vorel 
rád, jako správce školy ale byl přís-
ný a vyžadoval od dětí pilnou školní 
docházku. Správcem školy, která teh-
dy byla v malé budově nad kostelem 
v čp. 37, byl až do roku 1869. Od 
tohoto roku se podle nového zákona 
stali správci škol učitelé, kněží zůstali 
pouze učiteli náboženství.

P. Josef Vorel měl vrozené hudeb-
ní nadání, hrál na varhany a klavír, 
skládal písně, kostelní sbory, ale také 
taneční skladby (v archivu Národního 
muzea je uloženo asi 70 Vorlových 
skladeb). Známé jsou jeho písně li-
dového rázu na texty obrozenských 
autorů, F. L. Čelakovského, F. J. Vac-
ka-Kamenického či K. J. Erbena, kte-
ré pravidelně vycházely v časopise 
Věnec, jež řídil František Škroup. Na 
slova spisovatele J. K. Chmelenského 
vytvořil písně „Nad Berounkou pod 

Tetínem“, „Že peníze vládnou svě-
tem“ a „Pijme pivo s bobkem“, které 
měly mimořádný úspěch a brzy zli-
dověly. O vzniku písně Nad Beroun-
kou pod Tetínem se traduje, že vznik-
la při jednom z Vorlových setkání 
s básníkem J. K. Chmelenským. Při 
setkání uzavřel básník sázku: „Než 
vykouříte, pane bratře, doutník, slo-
žím Vám báseň,“ tvrdil Chmelenský. 
Vorel se nenechal zahanbit a dodal: 
„Než vypijete černou kávu, složím 
na Vaši báseň nápěv.“ Chmelenský 
skutečně dopsal báseň dříve, než Vo-
rel vykouřil oblíbený doutník. Páter 
poté zasedl k piánu a začal psát nápěv 
k právě složené básni. Sázku vyhrál 
také, nápěv dokončil dřív, než Chme-
lenský dopil kávu.

Vorlova osobnost byla spolu s uči-
teli pro Zdice zárukou bohatého spo-
lečenského a kulturního života. S uči-
telem Václavem Michálkem založil 
v 60. letech 19. století čtenářský spo-
lek Zdík, vznikl zde i spolek pěvecký 
a divadelní. Později ze všech vznikla 
Občanská beseda Zdík.

Celý život P. Josef Vorel rád po-
máhal spoluobčanům, na sebe spíš 
zapomínal. Byl vítán na zábavách 
o poutích a posvíceních. Byl vlídný, 
uměl potěšit i domluvit, pomáhal 
potřebným. Těšil se oblibě jak u lidí 
a svých spolubratří, tak i u úřadů. 
V době svého působení ve Zdicích si 
rád popovídal s upřímnými sedláky 
v hostinci U Frýdlů (dnes U Zímů), 
ale mohl se setkat určitě i s dělníky 
zdických průmyslových podniků – 
např. Hroudy, cukrovaru. Ve Zdicích 
zažil i velikou událost, jakou bylo vy-
budování železniční trati – první vlak 
České západní dráhy projel Zdicemi 
14. července 1862.

I když k faře patřily rozlehlé po-
zemky, faráři Vorlovi k bohatství ne-
pomohly. V době žní se s ním dělil 
kdekdo. V pozdějších letech pronajal 
pozemky zdickému cukrovaru, je-
hož majiteli byli Skalla a Macháček. 
Peníze získané z nájemného z velké 
části rozdal. Celou svou pozůstalost 
odkázal v poslední vůli dobročinným 
účelům.

Během svého skoro čtyřicetile-
tého působení ve Zdicích P. Vorel 
nestonal. Až v listopadu 1874 one-
mocněl. Jeho život se uzavřel 19. pro-
since. Na poslední cestě se s oblíbe-
ným farářem rozloučili 22. prosince 

kněží, vlastenci a osobní přátelé spolu 
s množstvím lidí z obce a celého oko-
lí. Pohřební průvod se ubíral z fary 
dolů po náměstí a kolem hospody 
U Frýdlů zpět po silnici ke koste-
lu. Po obřadu v kostele byl P. Vorel 
pochován na novém hřbitově. Jeho 
hrob se nachází hned vpravo vedle 
kapličky.

Pamětní deska z kararského mra-
moru, zmíněná v úvodu článku, byla 
na zdickou faru umístěna v srpnu 
1882. Zhotovil ji pražský sochař 
Otto Sandtner. Jejím odhalením uctil 
akademický spolek „Jungmann“ spo-
lečně s místní obecní radou památku 
vlastence, skladatele a dlouholetého 
zdického faráře Josefa Vorla. Oslavy, 
která se konala 19. a 20. srpna s kul-
turním programem a pochodňovým 
průvodem, se kromě místních ob-
čanů zúčastnilo mnoho hostí z okolí 
i z Prahy.

Jana Smíšková
P. S. Při zpracování byly použity 
údaje z článku profesora Vladimíra 
Polívky.

Vzpomínka
P. Josefa Jonáše

Každý rok se setkáváme 
u kapličky ke vzpomínkové boho-
službě za všechny zemřelé, kteří 
odpočívají na zdickém hřbitově. 
V jejím sousedství se nalézá hrob 
zdického faráře Josefa Vorla. Při 
příležitosti 140. výročí jeho úmrtí 
byl zásluhou vedení města Zdi-
ce, občanů města a také s účastí 
města Opočno jeho hrob náležitě 
opraven a obnoven. Také byly na 
památku vysázeny růže, připomí-
nající známou píseň „Nad Be-
rounkou pod Tetínem“.

O hrob pečuje pan Dušánek. 
Obnovíme opět zlacení pamětní 
desky Josefa Vorla na zdické faře.

Pamětní deska na zdické faře připomíná, že zde žil a působil P. Josef Vorel, proslulý 
skladatel písní národních. Letos uplyne od jeho narození 220 let. Pro svoje sociální 
cítění, vlastenectví a hudební nadání byl výraznou osobností nejen Zdic, ale celého 
Berounska.

220. výročí narození P. Josefa Vorla
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Chcete se projít životem 
jednoho z nejvýznamnějších 
českých hudebních skladatelů 
a světově nejhranějšího českého 
skladatele?

Jedinečnou možnost máte při 
četbě knihy “Můj otec Antonín 
Dvořák“, kterou si můžete vypůj-
čit v naší městské knihovně. Au-
torem je skladatelův syn Otakar.

Kniha je rozdělena do čtyř 
částí. První nese název „Společ-
nou cestou“, druhá je nazvána 
„Genius, člověk a tatínek“. Obě 
části vás zavedou do skladatelo-
va soukromí a rodinného života. 
Otakar Dvořák v nich svého ta-
tínka necharakterizuje jako za-
mlklého samotáře, ale spíše jako 
hodného, vtipného i charakterní-
ho člověka, především ale jako 
báječného tatínka.

Třetí díl nazvaný „Boj o Anto-
nína Dvořáka“ vás seznámí s ne-
pochopitelným postojem Zdeňka 
Nejedlého k dílu Antonína Dvo-
řáka. Poslední část je věnována 
názorům významných hudeb-
ních osobností, které Dvořákovu 

hudbu milují a skladatele si váží. 
Autorem doslovu je skladatelův 
vnuk Antonín Dvořák III., kte-
rého jsme měli možnost poznat 
ve Zdicích při jeho několika vy-
právěních o svém, jak sám říkal 
„dědouškovi“. Vyprávění Anto-
nína Dvořáka III., který byl navíc 
svému slavnému předkovi velice 
podobný, bylo vždy báječné.

Přeji pěkné chvíle při četbě 
knihy. Jana Smíšková

8. září uplynulo 180 let od 
narození Antonína Dvořáka

Na konci severního svahu Krušné 
Hory, v údolí Habrového potoka si 
postavili v poválečných letech zdičtí 
skauti krásnou chatu. Pro pitnou vodu 
jsme si chodili do hájovny, která je 
dodnes skrytá zraku kolemjdoucích 
turistů i dopravnímu ruchu ve směru 
na Křivoklát. Jako nezletilé nás děsi-
la skutečnost, že se v té hájovně sta-
la v závěru války dosud neobjasněná 
vražda hajného.

Její výhodná poloha byla ideálním 
místem pro úkryt lidí pronásledova-
ných za fašistické okupace Českoslo-
venska německým gestapem. V těch 
dobách tady žil se svou rodinou hajný 
J. Štýbr, muž bodré povahy, ale hlavně 
příkladný vlastenec.

V dobách míru udržoval dlouhole-
té přátelství s hudebním skladatelem 
a profesorem Rudolfem Karlem z Pra-
hy, který trávil volný čas v Novém 
Jáchymově. Po příchodu německých 
okupantů, jako příslušník pražského 
ilegálního odboje, požádal hajného 
Štýbra o zaměstnání v jeho revíru pro 
vysokoškolské studenty vzhledem 
k uzavření českých vysokých škol. 
Hajný nezaváhal ani na chvíli, věděl 
co je jeho vlastenecká povinnost. Stu-
denty přijal do zaměstnání a ubytoval 
je v hájovně na Habrovém potoce. 
Po té následovala další přání profe-
sora Karla na ukrytí medika Vilda, 
hledaného v souvislosti s atentátem 
na Říšskoněmeckého protektora Hey-
dricha, Karla Moravce, dělníka obvi-
něného ze sabotáží a dalších četných 
uprchlíků ze zajateckých táborů, pře-
vážně Rusů a Francouzů. Všichni na-
chází pod střechou hájovny na dlouhý, 
či kratší čas bezpečné přístřeší.

Poklidným životem hájovny neo-
třáslo ani zatčení profesora Karla, pro-
tože spojení na hájovnu nikdy nepro-
zradil. Zemřel v koncentračním táboře 
Terezín 6. března 1945. Hájovna pře-
žila i kontrolu fašistů a to v době, kdy 
se skrývali v seníku hledaní zběhové. 
Když se zdálo, že už je všechno ztra-
ceno, zasáhla hajného rozzuřená fenka 
úporně bránící svá štěňata. Vojáci se 
nechali od prohlídky seníku odradit 
a spokojili se několika výstřely do nit-

ra seníku. Naštěstí nebyl nikdo zraněn. 
Po tomto incidentu se do hájovny opět 
vrátil klid.

V samém závěru války, 29. břez-
na 1945, měl hajný Štýbr zajistit 
a označit přistávací plochu pro výsa-
dek ruských parašutistů. Tři dny před 
tímto datem, 26. března v pozdních 
nočních hodinách někdo zaklepe na 
dveře hájovny a nesrozumitelnou 
němčinou se dožaduje vstupu. Po 
domácku oblečený hajný pozvolna 
otevírá dveře a v měsíčním svitu spat-
ří na konci dvora zahalenou postavu. 
Než dojde k jakékoliv slovní výmě-
ně, třesknou dvě rány a hajný padá 
k zemi, přidržován svoji ženou, která 
svého muže následovala divíc se, kdo 
to přichází v tak pozdní hodinu. Nepří-
mý svědek zákeřné vraždy je i ruský 
zajatec Pavličenko, ležící v té době 
na půdě hájovny. Neznámá postava 
mizí v lese doslova beze stop. Pátrání 
po vrahovi ze strany lesních dělníků, 
českých policistů, ale i kladenského 
gestapa vyzní naprázdno.

Mezi pamětníky události kolu-
jí protichůdné názory na zákeřnou 
vraždu. Od podezření na mstu pytlá-
ků, na německé gestapo i na samotné 
partyzány, nikdo rozumné vysvětlení 
neznal. Jaká verze komu vyhovovala, 
k té se přikláněl. Pravý důvod znal jen 
neznámý střelec. V Habrovém potoce 
uplynulo mnoho vody, hájenka prožila 
mnoho jar a zim, na tragický příběh 
s otevřeným koncem se pomalu zapo-
mnělo. Až jednou v nejbližší vesnici 
umírá muž. Na jeho jméně už nezále-
ží. Snad je věřící, nebo jej tíží svědo-
mí, požaduje před cestou na věčnost 
farářovu poslední zpověď a pomazání. 
Na smrtelném loži se přiznává, že oné 
březnové noci roku 1945 zastřelil haj-
ného Štýbra - ze žárlivosti. Osudový 
kruh se uzavřel.

Hajnému Štýbrovi nebylo osudem 
dopřáno dožít se osvobození, pro které 
toho tolik po celých šest let vykonal, 
riskujíc život svůj i celé rodiny, aby ti 
druzí potřebnější mohli přežít. Zemřel 
zákeřnou ranou svého vzdálenějšího 
souseda z prosté lidské žárlivosti.

Josef Hůrka

Myslivecké sdružení Hrouda Zdice s příchodem podzimu uspořádalo 
v sobotu 25. září v odpoledních hodinách tradiční setkání u kapličky svaté-
ho Huberta v Drhomě v Černíně. Jednalo se o sedmileté výročí od vybudo-
vání této krásné polní modlitebny.

Setkání přátel přírody zahájil a účastníky přivítal předseda Myslivec-
kého spolku Zdice pan Štěpán Prokop. Následovala prosba Bohu od kněze 
Josefa Jonáše za všechny přátele přírody, aby naše příroda vzkvétala a ne-
trpěla, protože když trpí ona, trpí především všichni lidé, lesní i polní zvěř, 
které jsou její nedílnou součástí.

Krátce promluvil i před-
seda Mysliveckého spolku 
Zdice pan Štěpán Prokop. 
Poděkoval všem příslušní-
kům Mysliveckého spolku 
za obětavou péči o přírodu, 
o ochranu polní i lesní zvě-
ře. Celé shromáždění do-
provázel hrou na lesní roh 
pan Miloš Hrubý. Setkání 
u kapličky se zúčastnila 
početná skupina občanů ze 
Zdic a Černína, včetně vel-
kého počtu dětí. Na závěr 
následovalo přátelské pose-
zení a pohoštění v restauraci 
"U Šmídů" v Černíně.

Josef Hůrka

Sedm let od vysvěcení
kapličky svatého Huberta

Vražda pod Krušnou Horou
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Rok 2021 v Levandulovém údolí
Rok se s rokem sešel, a tak můžeme s radostí ohlásit, že i přesto že nám vláda 

ČR nedovolila podnikat a vydělávat si na chleba, protože jsme byli od 15. 3. 2020 
do 31. 5. 2021 zavření, překonali jsme díky i vaší lásce k přírodě, poctivé ekologic-
ké práci na unikátním bio levandulovém poli, které leží za vašimi humny a hlav-
ně na skvělých Češích, kteří přijížděli a přijíždí do Levandulového údolí dnes už 
celoročního areálu za poctivou tradiční kuchyní dle zvyků v našem kalendáři, 
za skvělými bylinnými i vitamínovými produkty s Levandulí Chodouňskou a za 
naší péčí. Péčí lidí, kteří věří, že když se budeme dobře starat o své tělo, mysl i duši, 
budeme moci zvládnout jakoukoliv nemoc či neštěstí.

LETOS SE NA VÁS JEŠTĚ TĚŠÍME:

11. a 12. 12. SVATÁ LUCIE - slavnosti ohně, svíček a světla

18. a 19. 12. LEVANDULOVÝ ADVENT

A držte nám palce, abychom v této nelehké době zvládli dostavět a slavnostně 
v únoru otevřít dřevěnou Eko halu, ve které bude ještě útulněji, tepleji a voňavěji 
než v Duhové hale u BIO Levandulových polí. Držte nám palce, ať zvládneme dě-
lat čest BIO Levanduli Choudouňské i v zahraničí, po všech LOCKDOWNECH.

A choďte k nám celý rok na báječné Levandulové mojito, snad od jara le-
vandulové pivo, svařák, vaječný koňak nebo Levandulové prosecco. Skvělé ko-
láče i romantické a voňavé snídaně, obědy a večeře. Vždy je okořeníme hrou 
pro dospělé, jako každý víkend a celé léto, mini farmou pro děti a příští rok 
i novinkami, jako jsou nové procedury, péče o Vás a vaše zdraví a využití všech 
báječných kreativních lidí z okolí jako jsou Stehlíkovi, Matuška pivovar, sýry 
z Karlštejna, Klobásky a maso z Tetína a další překvapení, která chystáme. Buď-
te s námi hrdí, že Vám za plotem roste unikátní BIO Levandule Chodouňská, 
která jako jediná na světě obsahuje minerály vápník, hořčík a zinek z vápen-
cových moří, na kterých leží, a proto byla zařazena do světového výzkumu na 
autoimunní a nervové choroby, kterým konvenční medicína neumí pomoci.

Helena Neumannová a tým Levandulového údolí

Růst nákladů ovlivní ceny pro vodné a stočné
Cena regionálního vodného a stočného na Berounsku a Hořovicku se od nového roku zvýší o 6,4 %. Usnesli se na tom 
zástupci největších měst a představenstvo společnosti VAK Beroun na pravidelné schůzce hlavních akcionářů. Dalšími 
tématy jednání byly investice do obnovy majetku, technologické inovace a návrh na rozdělení zisku společnosti.

„Díky úsporám a investicím do 
modernizace se nám v uplynulých 
letech dařilo zvyšovat cenu o méně, 
než zdražovala nakupovaná voda, a to 
bez ohledu na růst ostatních nákladů. 
Nyní se ale dramaticky navyšují ceny 
vstupů, zejména elektrické energie, 
pohonných hmot a materiálu, a to se 
promítá do konečných cen pro naše 
zákazníky,“ komentuje změnu cen Jiří 
Paul, ředitel VAK Beroun. Například 
nakupovaná vody z Prahy bude příští 
rok o šest procent dražší – za posled-
ních pět let se tak cena zvýšila téměř 
o 40 procent. „Doprava vody a čištění 
odpadní vody jsou náročné na elektric-
kou energii. Významně také zdražila 
likvidace kalu, který vzniká při čištění 
odpadní vody,“ vysvětluje Paul.

VAK Beroun v tomto roce dokon-
čil několik rozsáhlých investic. Jedna-
lo se například o zrušení čistírny v Ko-
márově a převedení odpadní vody do 
Hořovic. Tato stavba si vyžádala více 
než 30 miliónů korun, ale do budouc-
na přinese úsporu jak investičních, tak 
i provozních nákladů. Přes 20 miliónů 
stála druhá etapa postupné obnovy vo-
dovodního přivaděče z Prahy do Hořo-
vic, která spočívala ve výměně potrubí 

pod dálnicí D5 u sjezdu na Bavoryni. 
„Náš investiční rozpočet se pohybuje 
ročně kolem 90 miliónů korun. Větši-
nu z této částky používáme na obnovu 
vodovodů, kanalizací, čerpacích stanic 
a čistíren odpadních vod,“ říká Roman 
Badin, technický ředitel. Podstatnou 
část peněz na investice tvoří nerozdě-
lený zisk. Také letos představenstvo 
a starostové navrhují valné hromadě 
akcionářů ponechat nerozdělených 
celých 70 procent a použít je právě na 
investice.

Náklady na udržení majetku byly 
hlavním důvodem, proč se od letoš-
ka regionální cena pitné vody účtuje 
v tzv. dvousložkové formě. Za mož-
nost kdykoli odebírat pitnou vodu totiž 
zaplatí každý odběratel, tedy i ten, kte-
rý využívá nemovitost třeba jen k re-
kreaci. Částkou 600 Kč za rok pokryje 
alespoň část těch nákladů, které nejsou 
závislé na množství spotřebované 
vody. Tyto náklady dosud hradili uži-
vatelé vodovodu s obvyklým odběrem 
vody. Více se o dvousložkové ceně 
můžete dozvědět na vakberoun.cz.

Regionální cena za odvádění a čiš-
tění odpadních vod stále patří k nej-
nižším v regionu. Proč tomu tak je? 

„U malých čistíren odpadních vod, 
které byly postaveny z evropských 
dotací, se totiž významně projevuje 
povinná tvorba rezervy na obnovu, 
kterou pečlivě hlídá poskytovatel do-
tace,“ upřesňuje ředitel Paul. V obcích 
s regionální cenou se investuje postup-
ně a dlouhodobě. Navíc je na dvanáct 
čistíren zahrnutých do jedné ceny při-

pojeno téměř 50 tisíc obyvatel a řada 
velkých podniků. S tím se malé obce 
nemohou srovnávat.

Regionální cena za dodávku vody 
a odvádění odpadní vody v roce 2022 
bude 96,15 Kč/m3 bez DPH. Výše 
pevné složky, která se hradí za kaž-
dou přípojku, se v jednotlivých kate-
goriích nemění.

Přehled ke změně Regionální ceny
pro vodné a stočné od 1. 1. 2022
1. Průměrná jednosložková Regionální cena pro vodné a stočné
U vodného  je  jednosložková cena základem pro výpočet pohyblivé a pevné 
složky dvousložkové formy ceny.

bez DPH
2021 2022

meziroční 
změna

meziroční 
změna

Kč/m3 Kč/m3 Kč/m3 %

Vodné 50,30 53,10 2,80 5,57%

Stočné 40,05 43,05 3,00 7,49%

Celkem 90,35 96,15 5,80 6,42%

vč. 10% DPH
2021 2022

meziroční 
změna

meziroční 
změna

Kč/m3 Kč/m3 Kč/m3 %

Vodné 55,33 58,41 3,08 5,57%

Stočné 44,06 47,35 3,30 7,48%

Celkem 99,39 105,76 6,38 6,41%

2. Dvousložková forma Regionální ceny pro vodné

bez DPH
2021 2022

meziroční 
změna

meziroční 
změna

Kč/m3 %

Pohyblivá složka Kč/m3 45,15 47,90 2,75 6,09%

Pevná  složka  pro  nej-
menší vodoměry Kč/rok

545,00 545,00 - -

vč. 10% DPH
2021 2022

meziroční 
změna

meziroční 
změna

Kč/m3 %

Pohyblivá složka Kč/m3 49,67 52,69 3,03 6,09%

Pevná  složka  pro  nej-
menší vodoměry Kč/rok

599,50 599,50 - -

Podíl pevné složky v kalkulaci představuje 9,78% z úplných vlastních ná-
kladů vč. zisku. Odběr, za něž jsou platby pro nejmenší kategorii vodoměrů 
stejné jako při jednosložkové formě, činí 105 m3/rok.
Výše pevné složky se v žádné z kategorií mezi roky 2021 a 2022 nemění. 
Sazby pevné složky jsou k dispozici na webu VAK Beroun
https://www.vakberoun.cz/file/edee/2021/01/regionalni-vodne-pevna-a-po-
hybliva-slozka.pdf
Průměrná spotřeba 3 členné domácnosti (85 l/os/den) 93,08 m3/rok
Náklady na pitnou vodu a odvádění odp. vod
za rok na domácnost 9 911 Kč/rok
za měsíc na domácnost 826 Kč/měsíc
za 1 litr vody 0,106 Kč/l
Meziroční navýšení 49 Kč/měsíc

Jiří Paul, ředitel společnosti VaK Beroun
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V minulosti na základě návrhu předsedy Klubu českých turistů p. Mi-
roslavem Zálomen se starosta města Bc. Antonín Sklenář, MBA, dohodl, 
že město vybuduje naučný městských okruh města Zdice. Okruh by měl 
sloužit nejen pro školní mládež a zdické občany, ale především pro návštěv-
níky města Zdice. Naučná stezka má celkem osm zastavení s informacemi 
o daném místě. S písemně naučnými tably městskému úřadu pomohla Mgr. 
Jana Smíšková společně s Mgr. Miroslavem Holotinou.

Jednotlivá zastavení vás seznámí například s historií budovy radnice, 
fary, kostela, významnými osobnostmi a dalšími zdickými zajímavostmi. 

V případě, že navštívíte všech osm zastavení, čeká vás poutavá procházka 
po Zdicích o délce přes 2 km. A pokud budete mít chuť navštívit malý kou-
sek přírody přímo ve Zdicích, můžete pokračovat navazující naučnou stez-
kou až nahoru na vrchol lesoparku Knihov. V lesoparku na vás čeká nejen 
krásná příroda, ale také odpočinková a vyhlídková místa, herní prvky pro 
děti, lanovka, skluzavka, posilovací a protahovací prvky pro dospělé. Celá 
naučná stezka měří přes 4 km a je vyznačena zelenou turistickou značkou.

Kateřina Křížková
referentka Odboru městských investic a majetku MěÚ Zdice

Naučná městská stezka Zdice
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Vítání nových občánků
Vítání malých občánků se uskutečnilo 4. listopadu 2021 ve Společen-

ském domě Zdice. Starosta města Bc. Antonín Sklenář, MBA, přivítal 24 
nových občánků – 5 dívek a 19 chlapců. Jejich rodiče se zapsali do pamět-
ní knihy, maminkám předal pan starosta města květinu, dětem na památku 
malý dárek. Slavnostní chvíle této hezké akce zpestřilo vystoupení dětí 
z Mateřské školy Zdice. Lenka Nová

 Pan Josef Jonáš doprovodil na varhany děti ze zdické mateřské 
školy.

 Slečna Eliška Bláhová s dětmi z mateřské školky

 Starosta města Bc. Antonín Sklenář, MBA a matrikářka Blanka 
Mandová vítají nové občánky Zdic.

 Vojtěch Majer, Antonín Hašpl, Radek Král, Karolína Labská, Karla 
Hrabáková, Damián Tomáš Sudík

 Antonín Hašpl, Radek Král, Karolína Labská, Karla Hrabáková, Damián 
Tomáš Sudík, Jiří Hrubý, Adam Válka, Sebastián Lábr, Štěpán Cirok

 Josef Košťálek, Lukáš Poláček, Jakub Fiala, Laura Ježková, Šimon 
Spatzier, Miroslav Salač, Miroslav Holotina

 Ema Kostudis, Jakub Lebr, Albert Chvojka, Lukáš Poláček, Štěpán 
Šváb, Josef Košťálek, Barbora Procházková, Tobiáš Otto Kocourek.
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VZPOMÍNKA
Dne 19. ledna 2022 tomu bude 
jeden smutný rok, co nás opustila 
paní Blažena Johanová ze Zdic.
Za tichou vzpomínku děkují 
synové František, Jiří a Oldřich 
s rodinami.

VZPOMÍNKA
Dne 18. pro-
since 2018 
uplynuly tři 
roky, co nás 
navždy opus-
til můj milo-
vaný manžel, 

tatínek, dědeček a pradědeček 
pan Zdeněk Šebesta.
Kdo jste ho znali, prosím vzpo-
meňte s námi. Za tichou vzpo-
mínku děkuje manželka Anna 
a dcery Jana a Jaroslava s rodi-
nami.

VZPOMÍNKA
Neodchází ten, kdo zůstává 
v lidských srdcích.

Dne 5. pro-
since 2021 
uplyne 10. 
let, kdy nás 
náhle opustil 
pan Václav 
Táborský.

Za tichou vzpomínku děkují 
manželka Hana a synové Mi-
chal a Tomáš.

VZPOMÍNKA
Dne 31. prosince 2021 by se 
dožil 100 let dlouholetý ředitel 
Zdické školy Mgr. Jaroslav 
Feyereisl. Bohužel to však 
v červnu bylo 7 let, kdy nás na-
vždy opustil.
S láskou stále vzpomínají man-
želka, syn a dcera s rodinami. 
Kdo jste ho měli rádi, vzpomeň-
te s námi.

VZPOMÍNKA
Kdo tě znal, ten zná naši bolest, 
ten ví, co jsme v tobě ztratili.

Dne 30. pro-
since uply-
ne rok, kdy 
nás navždy 
opustila paní 
Boženka
Johanová.

Za tichou vzpomínku děkuje 
manžel František, dcery Bláža 
a Jana, syn Fanda a jejich nej-
bližší.

VZPOMÍNKA
Dne 14. lis-
topadu jsme 
v z p o m n ě l i 
již 25. výročí 
skonu pana 
Jaroslava
Kubišty,

který zemřel v r. 1996 ve věku 
74 let. Příští rok vzpomene 100. 
výročí jeho narození. Rodina.

■ 4.–5. 12. MUDr. Švábová La-
dislava, Hořovice, Pod Nádražím 
289, tel.: 311 513 375
■ 11.–12. 12. MUDr. Joukl Jan, 
Králův Dvůr, Průmyslová 614, tel.: 
728 349 403
■ 18.–19. 12. MUDr. Tomková 
Martina, Beroun, Větrná 984, tel.: 
774 117 578
■ 24. 12. MUDr. Trtková Eva, Krá-
lův Dvůr, Průmyslová 614, tel.: 
602 448 894
■ 25. 12. MUDr. Valta Richard, Že-
brák, Hradní 68, tel.: 311 533 384
■ 26. 12. MUDr. Třesohlavá 
Magdaléna, Lochovice 308, tel.: 
723 556 474
■ 27. 12. MUDr. Veselá Vladimí-

ra, Beroun, Švermova 1591, tel.: 
601 371 200
■ 28. 12. MUDr. Mynko Leo-
nid, Beroun, Talichova 825, tel.: 
605 251 083
■ 29. 12. MUDr. Zaytsev Dmitry, 
Beroun, Havlíčkova 1732/3, tel.: 
727 836 818
■ 30. 12. MUDr. Asina Iuliia, Beroun, 
Plzeňská 32/22, tel.: 311 513 313
■ 31. 12. MUDr. Aušteda Josef, 
Broumy 73, tel.: 311 585 165
■ 1. 1. MUDr. Besserová Jana, 
Beroun. Mládeže 1102, tel.: 
311 625 765
■ 2. 1. MUDr. Blechová Pavla, 
Karlštejn, zdravotní středisko, tel.: 
311 681 533

Zubní pohotovost (8:00 - 11:00)

Klub českých turistů, odbor Zdice 

 
pořádá 38. ročník turistického pochodu 

 

Novoroční výstup na Vraní skálu 
 v sobotu 1. ledna 2022  

                                                                                    
Start ve 13 hodin u nové školy a cíl od 14 do 15 hodin pod Vraní skálou, 

 kde obdržíte naši novoročenku 
a k zakoupení bude i Novoroční čtyřlístek na podporu turistických tras pro vozíčkáře  

 
Trasa celkem: cca 12 km nejlépe po žluté, modré a žluté přes Černín nebo po modré a žluté přes Knížkovice  

 
Hezké prožití vánočních svátků a jistý krok na cestách nového roku přejí turisté odboru Zdice 

 
prosíme o dodržování platných hygienicko-epidemiologických opatření 

 

Veselé Vánoce &
krásný Nový rok

MĚS T S K Á  K N I H O V N A
Z D I C E  

23. 12. 2021 - 2.1. 2022

ZAVŘENO

Výzva Středočeského kraje: Kotlíkové dotace
Středočeský kraj začíná zjišťovat zájem o dotaci na výměnu neekologic-

kých kotlů. Dotace bude určena především pro nízkopříjmové domácnosti 
se zájmem o výměnu starého kotle na tuhá paliva s ručním přikládáním 1. 
a 2. emisní třídy za nový zdroj vytápění - kotel na biomasu, tepelné čerpadlo 
nebo plynový kondenzační kotel.

Zájemce o dotaci může vyjádřit svůj zájem vyplněním dotazníku v elek-
tronické podobě. Samotné žádosti o  dotaci by pak měl kraj začít přijímat 
v prvním čtvrtletí roku 2022.
Podrobné informace na adrese kotlikovedotace-sk.cz
Kotlíková linka 257280991 (po a st 8–12 hodin)

Nemocnice Hořovice informuje
Od 15. listopadu je umožněn vstup do nemocnice pouze přes centrální příjem, 

kde bude všem příchozím změřena teplota a bude dohlíženo na řádnou dezinfek-
ci rukou. Prosíme o dodržování všech pravidel! Ve všech vnitřních prostorách je 
povinnost mít zakryté dýchací cesty respirátorem. Před vstupem do nemocnice je 
povinnost provést řádnou dezinfekci rukou. V Nemocnici Hořovice jsou zakázány 
návštěvy na všech odděleních nemocnice (výjimky může udělit pouze primář či 
ošetřující lékař). Děkujeme za dodržování všech nastavených pravidel v naší ne-
mocnici.
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Tradiční drakiáda na Písmenech přilákala 34 dětí
Oddělení školní družiny ZŠ Zdice ve spolupráci se Sportovní a školskou komisí RM uspořádalo v neděli 10. října tradiční drakiádu na Písmenech. Drakiáda 

proběhla za pěkného počasí, bohužel potřebné povětrnostní podmínky nebyly ideální. Přesto se většině z 34 dětí, které přišly s rodiči na tuto akci, podařilo 
dostat svého draka do optimální výšky. Za jejich snahu na ně nakonec čekala jako odměna drobná maličkost, kterou jim předala organizátorka drakiády, paní 
Hana Košťálková. Miroslav Holotina

Pomalu přicházející podzim 
jsme přivítali Dětským rybářským 
dnem, který se konal 11. září 2021 
v místním areálu MO ČRS Zdice. 
Na již třetí události se sešlo přes 
čtyřicet závodníků, převážně se 
zúčastnily děti ve věku od pěti do 
čtrnácti let.

V dopoledních hodinách bylo 
pro všechny soutěžící připraveno 
celkem deset stanovišť, kde mohli 

vyzkoušet své vědomosti a fyzic-
kou zdatnost. Nesměly chybět ku-
želky, golf, hod na cíl ve formě za-
krmování ryb nebo také poznávání 
živočichů, žijících v našich vodách 
a jiných. Během čekání na vyhláše-
ní výsledků z dopoledních soutěží 
se děti mohly svézt na rybářském 
člunu, který byl připraven na No-
vém rybníce. Nebo se ve stánku po-
silnit na rybářské závody, na které 

se mnoho účastníků těšilo nejvíce. 
Všichni soutěžící měli občerstvení 
zcela zdarma a pro rodiče bylo při-
praveno za symbolickou cenu.

Po vyhlášení dopoledních akti-
vit, kdy byli všichni soutěžící od-
měněni, si jednotlivci vylosovali 
svá chytací místa. Během rybář-
ských závodů se nachytalo mnoho 
krásných ryb, které byly lovícími 
šetrně vráceny vodě, aby dorostly 

do příští akce. Všichni účastníci si 
odnesli mnoho věcných cen za je-
jich skvělé výkony.

Zúčastnění si celý den užili za 
podpory svých rodičů a věříme, že 
příští rok přijdou štěstí zkusit zno-
vu.

Chtěli bychom tímto poděkovat 
městu Zdice a všem, kteří se na dět-
ském dnu jakkoliv podíleli.

Výbor MO ČRS Zdice

Dětský rybářský den ve Zdicích se opravdu vydařil
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V sobotu 16. 10. se uskutečnil na 
cvičáku u Červeného potoka ve Zdi-
cích již dvacátý čtvrtý ročník závo-
du. Za celkem vlídného rána se sešlo 
dvacet jedna závodníků z celého 
kraje, aby změřili svoje dovednosti 
ve čtyřech výkonnostních kategori-
ích: ZZO, ZM, ZVV1, ZVV2

V nejnižší a nejobsazenější kate-
gorii ZZO přijelo sedmnáct závod-
níků, silná družstva z Pcher a Roky-
can. Vyšší kategorie byly obsazeny 
dost slabě. Je to škoda, neboť orga-
nizace a shánění sponzorů na závod, 
zaberou organizačnímu výboru dost 
práce. Potom výsledek přijde v ni-
več.

Pozvaní rozhodčí Jana Světlíko-
vá z Prahy a Zdeněk Fibrich z Roky-
can s profesionální elegancí zvládli 

posuzování všech disciplín, včetně 
stop a obran. Poslušnost a obrany se 
prováděly na cvičáku u Červeného 
potoka.

Ředitel závodu Ing. Jaroslav Je-
bavý zvládal s přehledem celý prů-
běh závodu. O další činnost se po-
starala Ing. Eva Červená z Lochovic 
a o pohostinnost se postarala rodina 
Fišerova z Broum, Pepík a Petra.

V 8.30 hod. byl závod zahájen ře-
ditelem Ing. Jebavým a po kontrole 
očkovacích průkazů a losování pořa-
dí nastoupili závodníci k závodu. Na 
stopy odjel Mgr. Roman Rajtmajer 
s rozhodčí Janou Světlíkovou a pso-
vody vyšších kategorií. Stopovalo se 
na loukách v katastru Bavoryně.

V průběhu celého závodu si 
mohli účastníci i návštěvníci za-

koupit pomůcky a krmení u paní 
Jany Svobodové, která nás přijela 
podpořit a věnovala věcné dary pro 
závodníky od firmy HUSSE.

Ve 13 hod. byl závod ukončen. 
Teď nastala největší práce pro paní 
Ing. Červenou, která v průběhu za-
pisovala body na výsledkovou ta-
buli. Sečetla, určila pořadí, napsala 
diplomy a mohlo začít vyhlašování. 
Mezitím členové organizačního vý-
boru s pomocníky odnosili sponzor-
ské dary ke stupním vítězů.

O sponzorské dary se tentokrát 
postarali hlavně pan Holcepl - kr-
mivo, paní Jana Svobodová - HU-
SSE, Penzion Pelikán, pan Oldřich 
Johan PEKAŘSTVÍ, Dřevostavby 
Radek Beneš a pan Karel Havlíček.

Fotografickou dokumentaci ce-

lého závodu zajišťoval Ing. Vlasti-
mil Šilhavý ze Zdic - již mnoho let 
náš dvorní fotograf. Je k zamyšle-
ní, že na náš závod nepřišel nikdo 
z představitelů města.
Výsledky soutěže:
ZVV2 a celkovým vítězem se stal 
Pavel Mayer se psem Django - 256 
bodů.
ZVV1: Rudolf Zýka z Rokycan, pes 
Ceron - 256 b.
ZM: 1. Adéla Šedová, pes Ron - 
143 b., 2. Mgr. Táňa Dvořáková 
Chodouň, fena Trixie - 110 b.
ZZO: 1. Hana Pulkertová, Brandý-
sek, pes Appolo - 57 b., 2. Milada 
Kreindlová, pes Aron - 57 b., 3. Jiří 
Štrunc, pes Naiky - 56 b.

Za výbor ZKO 635 Zdice
Zdeněk Babor, předseda

XXIV. ročník závodu O putovní pohár města Zdice

Zdičtí gymnasté
odstartovali sezónu

Chlapci z gymnastického oddílu ASPV Zdi-
ce odstartovali závodní sezónu v sobotu 13. 11. 
svou účastí na sportovním klání ve Vrchlabí. 
Pod vedením Václava Štípka mohli zúročit 
své dovednosti v gymnastických disciplínách 
- přeskoku, hrazdě, kruzích a prostných. Mladí 
gymnasté byli úspěšní a na závěr celé soutěže 
se dočkali zasloužených 6 medailí. Srdečně jim 
gratulujeme a držíme palce do celé sezóny.
Výsledky: Mladší žáci II.: 1. místo – Lukáš 
Florian, 2. místo – Jan Krajča. Starší žáci III.: 
1. místo – Tomáš Lapáček, 2. místo. – Jero-
ným Zamazal. Starší žáci IV.: 2. místo – Patrik 
Achberger, 3. místo – Joshua Cuthbertson

Veronika Novotná

Tradiční anketa Nejúspěšnější sportovec okresu 
Beroun už se pomalu blíží. Nejprve je ale třeba na-
lézt sportovce a týmy, které se objeví v nominacích 
v jednotlivých kategoriích. Nominace posílejte na 
e-mailovou adresu bezosport@seznam.cz. Nomi-
novat můžete jednotlivce a týmy do 18 a nad 18 let, 
dále sportovce, kteří jsou z města Beroun, ale repre-
zentují nyní jiný klub. Pokud jste byli svědkem činu 
fair-play, pošlete nominaci i do této kategorie.

U nominace uveďte: jméno a příjmení sportov-
ce/název týmu, koho reprezentuje, druh sportu na 
úspěchy v roce 2021, spojení na závodníka či tým, 
fotografie nominovaného.

Více o anketě se dozvíte na stránkách města Be-
roun, okresního sdružení České unie sportu Beroun 
a agentury SPORT Action s. r. o. Uzávěrka nomina-
cí je 20. prosince 2021. Slavnostní vyhlášení ankety 
Nejúspěšnější sportovec Berounska se uskuteční 
2. února 2022 opět v sále KD Plzeňka v Berouně.

Nejlepší sportovec roku
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Domov se zvláštním režimem 
a Denní stacionář Charity Beroun 
poskytují péči seniorům, do jejichž 
rodin vstupují projevy demence, 
které ovlivňují životy jak uživate-
lů samotných, tak i jejich blízkých. 
Kapacita domova je 11 lůžek, denní 
kapacita stacionáře je 10 osob.

Za dobu své existence od 1. lis-
topadu 2011 pomohl domov a sta-
cionář desítkám seniorů, především 
z Berouna a blízkého okolí. Všichni 
zaměstnanci se zde snaží vytvářet 
rodinné prostředí respektující důstoj-
nost a individuální potřeby uživatelů.

Důležitou součástí je aktivizace 
uživatelů, trénování kognitivních 
funkcí a snaha o zachování co nej-

větší soběstačnosti. Každodenní 
program zahrnuje cvičení podporu-
jící paměť, jemnou motoriku i fy-
zické schopnosti.

K objektu, jenž je celý bezba-
riérový, náleží i okrasná zahrada 
sloužící k aktivnímu i pasivnímu 
odpočinku. Pro relaxaci slouží re-
laxační místnost, kterou se zaměst-
nancům Charity podařilo vybudo-
vat. K tomu částečně přispěly i dary 
od podporovatelů charity.

Do budoucna by Charita Beroun 
ráda rozšířila kapacitu Domova pří-
stavbou nového pavilonu a tím po-
mohla dalším seniorům a jejich ro-
dinám v této nelehké životní situaci.

Charita Beroun

Domov a stacionář sv. Anežky České
oslavil desáté výročí od svého otevření!
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Společenský klub Zdice pořádal 
během podzimu několik zajíma-
vých akcí, bohužel návštěvnost na 
některých nebyla dobrá. Kultura se 
celkově potýká s menší návštěv-
ností i celkovým zájmem. Největší 
vliv na to mají proticovidová opat-
ření, nemocnost a také ekonomic-
ká situace lidí. Bohužel, kultura je 
vždy na prvním místě, když se tzv. 
utahují opasky. Snad znovu přijdou 
lepší časy a kultura bude hojně na-
vštěvovaná.

Na konci září se ve Společen-
ském domě odehrálo autorské 
představení Marka Šmieda Uklí-
zečka. Velice pěkné divadelní před-
stavení sledovalo pět desítek divá-

ků ze Zdic a okolí. Následně mělo 
být další představení pro dospělé, 
které bylo přesunuto ze září na lis-
topad. Z důvodu nezájmu diváků 
bylo nakonec zrušeno.

V říjnu bylo připraveno tradič-
ní zdické posvícení, které je vždy 
na náměstí a pěší zóně. Lunapark 
Kaiser přivezl spoustu atrakcí 
a lákadel pro děti. Nechybělo ani 
několik stánků. Na nedělní posví-
censké odpoledne byla připravena 
i hudba pro dospělé návštěvníky. 
Bohužel, kvůli nemoci několika 
členů kapely Dixieland band Zdi-
ce, se nehrálo.

Na konci října byla pro děti 
připravena akce Maxův kouzelný 

Halloween. Zábavný program sle-
dovalo ve Společenském domě 30 
dětských diváků. Návštěvnost byla 
ovlivněna velkou nemocností dětí. 
Během října nebylo zapomenuto 
ani na mladé lidi, pro které byla 
připravena diskotéka. DJ Martin 
Vokurka hrál nové i starší hity na 
přání. Diskotéky se účastnilo 250 
návštěvníků.

V listopadu byla pořádána další 
tradiční akce a to lampiónový prů-
vod se závěrečným ohňostrojem. 
O této akci, kterou pořádá knihov-
na, píše samostatně paní knihovni-
ce. V druhé polovině listopadu byla 
pořádána přednáška Dotek hyp-
nózy. Bohužel, nebyl o ni zájem. 

V průběhu celého podzimu probí-
hají ve Společenském domě taneč-
ní kurzy jak pro mládež, tak pro 
dospělé. Tyto taneční kurzy, které 
vede paní R. Chvátalová se svým 
mužem, jsou velice pěkné a mají 
vysokou úroveň. Přijďte se podívat.

Velice bych si přál, aby byla co-
vidová doba co nejdříve za námi. 
Aby se lidé mohli zase svobodně 
scházet, setkávat se s přáteli a bez 
různých omezení navštěvovali kul-
turní a společenské akce. Doufám, 
že to bude brzy a znovu se setkáme 
v plném sále či na zaplněném ná-
městí.

Za Společenský klub Zdice
Mgr. Přemysl Landa

Kultura ve Zdicích se na podzim nezastavila

Lampiony
a ohňová show

Ve středu 17. listopadu se na náměští ve Zdi-
cích sešli malí i velcí, aby rozsvítili podzim lam-
piony. Večerní akci zahájil ohňovou show kejklíř 
Rudy Harden. Průvod se poté vydal na kopec Pís-
mena, kde byly vypuštěny lampiony štěstí a ve-
čer byl zakončen kouzelným ohňostrojem.

Za Městskou knihovnu Zdice
Magda Šebestová
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Knižní tip
na vánoční dárek:

Zdice
v proměnách času

Autorem je známá hořovická 
rodačka Ilona Voráčková, žijící ve 
Zdicích a zajímající se regionální 
historií. Její vášeň je sbírání sta-
rých pohlednic a místopisných do-
kumentů. Této činnosti se věnuje 
již pře 20 let. V roce 2015 vydala 
již knihu "Hořovice v proměnách 
času". Připravila také několik vý-
stav a jedna z nich byla také ve 
zdické knihovně a měla název "Zdi-
ce na fotografiích z 80. let minulého 
století". V letech 2009 až 2017 byla 
kronikářkou města Zdice a také 
pracovala jako knihovnice města 
Zdice.

V roce 2013 při diskuzi o zdic-
kých novinách vznikl nápad, že 
když disponuje paní Voráčková 
takovým bohatstvím ve své sbírce, 
že by se mohla pochlubit i našim 
občanům, a tak vznikl příspěvek 
do ZN "zdické proměny", který 
byl ukončen v roce 2018. Je velmi 
milé, že autorka paní Ilona Voráč-
ková dokázala svoji sbírku i přenést 
do knižní podoby. V knize jsou vět-
šinou použité fotografie z 80. let 
minulého století a autorka se vždy 
snažila postavit na původní místo 
autora fotografie, který je v té době 
pořizoval a zaznamenat současný 
stav. Zachytit právě tu proměnu.

Vzhledem k předvánoční době si 
myslím, že by to mohl být krásný 
dáreček pod stromeček. Kniha je 
k dostání u autorky a samozřejmě 
na podatelně MěÚ Zdice. Kniha má 
132 stran je v ní 128 proměn. Sou-
částí této činnosti paní Ilony Voráč-
kové je i vydání nových pohlednic 
města Zdice. Mohu konstatovat, že 
tam opravdu proměny jsou. Na fo-
tografiích je vidět několik proměn 
z knihy autorky.

Autorka má své webové strán-
ky: "mojepohledy.cz" a "doku.mo-
jepohledy.cz", kde prezentuje jak 
pohlednice (blahopřejné, vánoční 
a novoroční), tak staré fotografie ze 
Zdic a Hořovic.

Bc. Antonín Sklenář, MBA
starosta města Zdice

Fotbalový dárek: 
Knihy ke 100 letům 
SK Olympie Zdice
Fotbalový klub zajistil výrobu fo-

toknih z oslav 100. výročí založení klu-
bu FK Olympie Zdice. Fotoknihy jsou 
nyní v prodeji a jsou dostupné v těchto 
dvou variantách:

Luxusní provedení 96 stránkové fotoknihy s vy-
soce kvalitní tvrdou knižní vazbou. Náplní knihy je 
chronologické řazení zápasů dle programu oslav, 
dále sestavy domácích družstev a vybraných hostu-
jících družstev. Dostupnost dodání na objednávku 
(14 dní) a cena 1 500 Kč.

Cenově dostupnější provedení 30 stránkové fo-
toknihy v kvalitní tvrdé knižní vazbě. Dostupnost je 
skladem za cenu 400 Kč.

Objednávky na e-mailu: michael.macourek@
fkolympiezdice.cz, tel.: 728 551 520 nebo v poda-
telně Městského úřadu zdice.

Michael Macourek


